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 ישראליזם 
בגרסה קולנועית

סרט תיעודי חדש עטור פרסים. 
מעכשיו גם בסטרימינג // עמ' 14

תגלית מפתיעה
 תזכרו את השם 

 קאלי ריבלין. יש לנו פה 
זמרת עם נשמה // עמ' 20

נכנס יין יצא סוד
כבר לא חלק ממועדון גברי לבן ושבע. 

 ג'נסיס רובינסון פתחה להן 
את הדלת // עמ' 26

החממי שלה
 לירז חממי מכירה את עצמה, 

 ועכשיו הזמן שאנחנו נכיר אותה. 
מונולוג על שאיפות ואתגרים

עמ' 16
שנה טובה ומתוקה 

לכל בית ישראל
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דמיינו עולם ללא קורונה. עולם בו הכל פתוח והבחירה בידינו, עולם 
בו אפשר ללכת לכל מקום, ליהנות מכל דבר כאילו אין מחר. בואו 
נשאיר את השיח על וירוסים וחיסונים לעמודי החדשות ולרשתות 
החברתיות, בואו נחזור לרגע לחיים שלפני. המגזין הזה שבידכם 
הוא העולם לתוכו אני מזמינה אותכם לצלול עכשיו לתוך הכתבות המרתקות, 

ולשכוח שיש בחוץ מלחמה מתישה בנגיף קטן ועקשן. 
פה ועכשיו נחזור לעולם אופטימי בלי קורונה )כמעט(, פה ועכשיו תקראו על 
אנשים מעניינים, על יוצרים ועל מוצרים, על יזמים ויזמיות, על אירועי תרבות 
ופנאי ומפגשים חברתיים, על כשרונות מקומיים וחדוות יצירה, על אנטישמיות 

שלא נגמרת, וגם על יין וקולינריה. 
"סביח הוא הפלאפל של היום", כך מצהיר השף רון לוי-ארייה בכתבה מעוררת 
זכרונות, שמחזירה אותי לטעמים ולריחות של נוף ילדותי בשנות ה-60, בשכונת 
רמת יצחק. ליד הבוטקה המקורית בצמוד לגן בר-אילן, שם כל מוצאי שבת אחרי 
הפעולה בצופים, היינו עומדים בתור לדרוש את המנה שהפכה למפורסמת עם 
השנים, ואז לשבת על הברזלים בפינת שד' ירושלים ורח' עוזיאל כדי ליהנות 
מהטעם המיוחד שלמדתי לאהוב. בכל סביח יש את אותם המרכיבים בסיסיים: 
פיתה מלאה חצילים מטוגנים, ביצה קשה, סלט, תבלינים, טחינה ועמבה. המנה 
פשוטה מאוד להכנה והרכבה בבית, ואפילו באתר של הבי.בי.סי תמצאו מתכון 

למנה הישראלית שהפכה כבר מזמן לבינלאומית לצד החומוס והפלאפל.
ואין ספק שהקשר שלנו לישראל הוא לא רק קולינרי. כוכבת השער שלנו היא 
השחקנית לירז חממי שפרצה לתודעה הציבורית עם סדרות מצליחות כמו 
מנאייכ, מלכות ועיר מקלט. לירז היא גם אמא בקהילה שלנו, שמספרת לנו 
איך היא פיתחה קריירה נוספת בתקופת הקורונה ומלמדת בזום שחקנים. על 
הקריירה הענפה שברזומה שלה, ועל הסרט החדש בו היא מככבת, שמקבל 
תגובות מפתיעות בישראל, ולמה היא חושבת שהטלוויזיה הבריטית מחכה לה, 
תקראו כאן. ויש לנו את קאלי ריבלין – זמרת בעלת קול מיוחד שתופיע בחודש 
הבא בפני חברי מועדון העסקים, וממש בשבוע של הירידה לדפוס יש לה מופע 
מיוחד שנקרא Jazz Divas בו היא מארחת חברה טובה שהיא כוכבת ווסט אנד 

שזכתה ממש לאחרונה בפרס אוליבייה, קאסידי ג׳נסן.

ובכלל - נשים פורצות גבולות הן דומיננטיות במגזין הזה; אם זה בתחום היין, 
-שנחשב למועדון גברי, החל מגידול היין ועד לשיווקו, דרך נשיאה ישראלית רא

שונה לארגון יהודי-בריטי, או סגן אלוף בצה״ל שבחרה בשליחות ציונית. ויש לנו 
ייעוץ עסקי, משפטי וחברתי שמובילות נשים שמזמן שברו את תקרת הזכוכית.

אבל לא רק על נשים כתבנו כאן. אסף גלאי מספר על הסרט החדש שלו שזכה 
בפרסים בשיחה כמעט אינטימית, ורן גיל, משתף אותנו בדרך שעשה מהקלידים 

של לולה מארש ועד לאלבום חדש. בקרוב תשמעו עליו עוד. 

ועד אז, חג שמח ומועדים לשמחה; כאן, בארץ ובכל מקום. 

ענת קורן

דבר העורכת // ענת קורן

Th e  Vo i ce  o f  I s ra e l i s  i n  t h e  U K  // קול הישראלים בבריטניה 
 w w w.alondon.net  / /  2021 תשפ"ב  השנה  לראש  וחד  מי ן  ו לי י 46ג

בין גלידה לאנטישמיות, 
היהודים לא מלקקים דבש. 

הפרשנות של שאול צדקא

 יודעת דבר. 
דנה אבן-חן משתפת בתובנות 

לקראת הרילוקיישן

810
מספרי סיפורים. להעניק 

לילדיכם ספר בעברית מהיום 
שנולד, עם ספריית PJ בבריטניה

 מה מותר לגלות 
 וממה להזהר. 

עו"ד שלומית גלזר-ג'ונס מייעצת

1011
סיוע משפטי לישראלים 

בבריטניה. וגם קבוצת פייסבוק 
אותה משתף עו"ד דניאל טובקין

איכות חיים ומסורת יהודית 
גרים פה יחד. יסמין עזיז מספרת 

על פרוייקט נדלני חדש בדרום

1213
שליחות לא קטלנית. אירית 

 ברש מספרת על האתגרים של 
הסוכנות היהודית לשנה הבאה

נשיאה ישראלית ראשונה 
 בארגון בריטי ותיק. 

רונית מדרי-ריבק בראיון מיוחד

1416
 העולם העשיר של אסף גלאי. 

 סרט חדש בסטרימינג. 
איתמר בן-כנען מראיין את היוצר

 מג'נגלת בין קריירה, 
 לגן, לישראל ובחזרה. 

לירז חממי במונולג מפתיע

1820
הקלידן של לולה מארש 

באלבום חדש. רן גיל משוחח עם 
יאיר כץ ומגלה מה הקשר ללונדון

 גילינו את קאלי ריבלין. 
 ואתם תרצו לשמוע למה 

אנחנו מהמרים עליה

2121
סלף מייד. גוסטי יהושע-ברוורמן 

פתחה מחלקה חדשה בהצ"ע, 
ומושיטה יד לישראלים בתפוצות

 להפוך לימון ללימונדה. 
מענית שלזינגר תעזור לכם, 

לעזור להורים שלכם

2224
 מדור זיוה'לה חוזר! 

 אור הזרקורים והסיפורים 
על מה שקורה בביצה

 סביח פורץ גבולות. 
 יש לנו גם בלונדון מנות שוות. 

השף רון לוי-ארייה בסקירה מיוחדת

2628
 מועדון היין מחליף מגדר. 

אורית גרינבויים-לירון מציגה ארבע 
יינניות שמספרות על המהפך

מדריך אירועים והופעות 
)בתקווה שלא יחזור הסגר(. לעולם 

התרבות הלונדוני יש מה להציע
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-שומו שמיים ותרעד ארץ! לא, לא אצלנו, אבל ברפוב
ליקה המוסלמית של איראן. שומרי המוסר של משטר 
האייטולות לא האמינו למראה עיניהם; במהלך שיטוט 
שגרתי באינסטגרם נתקלו עיניהם בקליפ מתוצרת 
בית במרכזו מופיעה איראנית מצודדת ושמחה בלבוש 

״אירוטי״ ועל ראשה, מטפחת המונחת על שערה ברישול. 
-לא זו בלבד שהיא נוהגת במכונית נוצצת אל עבר ההרים המש

קיפים על טהראן הבירה, היא אוזרת עזות מצח וחוצפה ונוגסת 
ב״חושניות״ בגלידת השוקולד שבידה. 

המשמרות המהפכניות נרעשו. הם כינו אותה ״מופקרת״ ו״מגעילה״ 
וכלי תקשורת שונים הוקיעו את התנהגותה כ״סוטה״. השלטונות 
הורו מיד על הסרת הפרסומת, ונשבעו למצות את הדין עם האישה 

ועם החברה אותה היא ייצגה, ״מחלבות דומינו״.
אבל רק רגע, מאיזה פס ייצור יצאה הגלידה? אהה... מדובר 
ב״מגנום״ הידועה לכל. ובבעלות מי נמצאת ״מגנום״? ניחשתם נכון: 
״יוניליבר״, החברה בבעלותה נמצאת הגלידה שעלתה לכותרות 

בשבועות האחרונים. 
הנה לכם, הנהלת ״בן אנד ג׳ריס״ החליטה להפסיק את שיווק 
תוצרתה בהתנחלויות הגדה המערבית, אבל באיראן הנאורה 
המוצרים שלה נמכרים לכל דיכפין. כל זאת כאשר לנשיאות איראן 
נבחר בקיץ החולף ה״קצב מטהראן״, אשר במו ידיו הוציא להורג 

אלפי מתנגדי משטר בסוף המילניום הקודם. 
במדינה זאת מוכרת החברה את כל מוצריה הידועים, מהמיונז 
של ״הלמן״ ועד התה של ״ליפטון״. אבל תוצרת זאת לא נעצרת 
באיראן. הסבונים, אבקות הכביסה והמרקים, משווקים אף בחצי 
האי קרים שנכבש על ידי הצבא הרוסי, ובסין יש לה ל״יוניליבר״ 

אפילו מרכז מחקר ופיתוח.
אז כאשר אומרים לנו בן כהן וג׳רי גרינפלד, ״חברי הילדות״ מניו-
יורק, כי הם תומכים בחרם הכולל גם את הרובע היהודי בעיר 

-העתיקה בירושלים, אי אפשר שלא לגחך. הגלידה שלהם, מחו
רבנת ככל שתהייה על לשונם של רבים, עושה את דרכה לצינורות 
העיכול של עשרות מיליוני איש בארצות המאוסות ביותר, ועל כך 
אין פוצה פה ומצפצף. מעניין מה היה אומר על זה סמואל ואן דן 
ברג, התעשיין היהודי שניהל את החברה למרגרינה וסבון, אותה 
יסד אביו סימון בגרמניה של 1888. הבן המוכשר היה האיש אשר 
הוביל את החברה למיזוג עם האחים ליבר מליברפול ב-1929, מה 

שהפך במרוצת השנים למפלצת הקרויה ״יוניליבר״.
-גרועה מהם היא חברת האם הבריטית. אם הגלידה הייתה מגי

עה רק למדינות הנאורות ביותר, גם הח״מ היה מצטרף לחרם, 
אלא שמספרן של אלה עלול להפוך את ייצור הגלידה ללא כדאי 

מבחינה כלכלית.

העכבר השואג
ואם באיראן עסקינן הרי שהשבעתו של איבראהים ראיסי הצטלבה 
עם ההתקפה על ספינת הסחר הישראלית במפרץ עומאן בה נהרגו 
מלח רומני ואיש ביטחון בריטי. זהותה של המדינה התוקפת נקבעה 
חד משמעית על ידי הפנטגון, והיא העניקה לנו הזדמנות לוודא את 
מידת נחישותה של הממלכה להילחם בפיראטיות של המולות. 

הבריטים, כמו הבריטים, היו חזקים בנאומים, אבל אפשר להסתכן 
ולהמר על האפשרות שיישבו בחיבוק ידיים למרות הרטוריקה 
חוצבת הלהבות של שר החוץ, דומניק ראב. כדאי לזכור, כי 
15 מלחים של  ב-2007 חיל הים של משמרות המהפכה עצר 
הצי המלכותי למשך 13 יום ואף השפיל אותם בפומבי. לכך יש 
להוסיף את ״דיפלומטיות בני הערובה״ לה נפלו קורבן אזרחים 
בריטים תמימים בעלי אזרחות כפולה. גם מעצרה לפני שנתיים 

של ספינת משא בריטית הוא חלק מהרשימה המביכה. 
כאשר נפתח מחדש בנין השגרירות הבריטית בטהראן, כמה שנים 
לאחר שהמוני פורעים הסתערו עליה בעידוד השלטונות, הואיל 
פיליפ האמונד, שר החוץ דאז, להיות נוכח בטקס החגיגי כאשר 
הכתובת ״מוות לבריטים״ בשפה הפרסית עדיין הייתה מרוחה על 

אחד הקירות. גם בוריס ג׳ונסון, באותו תפקיד, חזר בידיים ריקות 
לאחר שניסה להביא לשחרורה של נאזנין זגארי-רטקליף. בטרור 
האיראני נלחמות שתי מדינות בלבד ובריטניה היא לא אחת מהן.

עצומה עצמתית
התמיכה של חמאס בהשתלטות הטאליבן באפגניסטן מעניקה 
לממשלה הבריטית הזדמנות פז להוציא מחוץ לחוק גם את 
ה״זרוע המדינית״ של ארגון הטרור. כידוע, ב-2001 החליטה 
ממשלת טוני בלייר לאסור את פעילות ה״זרוע הצבאית״ של 
הקבוצה, בטענה המגוחכת ששתי הזרועות מתנהלות בנפרד. גם 
עליית השמרנים לשלטון לא שינתה מצב זה ועד היום מתאפשר 
לחמאס לערוך מגביות ולנהל מסעות תעמולה ברחבי הממלכה. 
כזכור, עד לפני שנים מעטות העלימו הבריטים עין מהפעילות 
של ה״חיזבאללה״ בדיוק מאותה סיבה. ההפרדה המלאכותית 

הזאת לא קיימת במדינות כמו ארצות הברית, קנדה או יפן.

-בימים אלה מתנהל קמפיין של ״ברית ישראל-בריטניה״ המא
רגנת עצומה, בו היא קוראת לדאונינג סטריט לקבל סוף סוף 
החלטה, ולאסור את קיומו של החמאס על כל שלוחותיו. הברית 
מזכירה כי זאת הייתה העמדה הבריטית ביחס למחתרת האירית 
הרפובליקאית, לפני ההידברות שהביאה להסכם השלום בצפון 
אירלנד. היא מבקשת מתומכיה לכתוב לחברי הפרלמנט שלהם 
ולהזכיר להם כי מדובר בארגון ג׳יהאדיסטי אנטישמי, השולל את 
קיומה של מדינת ישראל וממיט חורבן על תושבי עזה. הניחוש 

של המדור? בוריס ג׳ונסון וחבורתו לא ינקפו אצבע.

מעשה נבלה בלוטון
הארגון ״עורכי-דין בריטים למען ישראל״ עושה בשקט מלאכת 
קודש במלחמתו נגד התופעות האנטישמיות והאנטי-ציוניות 
שהלכו והתרבו מאז סבב האלימות האחרון ברצועת עזה. מה 

יוניליבר מעניקה לנו שעור בצביעות בינלאומית; בריטניה ממשיכה 
להתרפס בפני איראן וחמאס חושף את רפיסות ממשלת ג׳ונסון; הידעתם? 

״ישראל חוטפת ילד פלסטיני כל שלוש שעות״; לוך נס בלייבור

מלחמת הגלידה בארץ הקודש

שאול צדקא

איפה מותר למכור 
אבל אסור ללקק. 
תמונות באדיבות אתר 
Ben & Jerry's

"ה'וועד המוסלמי לזכויות אדם', תלה כרזה 
 ענקית ליד בית הכנסת האורתודוכסי בעיר 

 לוטון ובו התבשרו התושבים כי 'ישראל 
חוטפת ילד פלסטיני כל שלוש שעות'״
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שנקרא למרבה האירוניה ה״וועד המוסלמי לזכויות אדם״, תלה 
-כרזה ענקית ליד בית הכנסת האורתודוכסי בעיר לוטון ובו הת

בשרו התושבים כי ״ישראל חוטפת ילד פלסטיני כל שלוש 
ובו ציטטה מדבריו  שעות״. לידו נתלתה כרזת ענק נוספת, 
של נלסון מנדלה לפיהם ״החרות שלנו לא תהייה מושלמת 
ללא חופש לפלסטינים״. שני חברי הפרלמנט של לוטון פעלו 
להסרת השלטים אולם ללא הועיל. דווקא עורכי הדין  ניצלו את 
חוק התכנון כדי להסיר את החרפה מהעיר. הם גם הסבו את 
תשומת לבה של העירייה שהסיסמה אינה אלא שקר גס, וכי 

ישראל אינה חוטפת ילדים.
הפרקליטים פעלו גם מול עיריית האקני לאחר שתושב מקומי 
תלה דגל פלסטיני גדול מעל מגדל גבוה בשכונה. גם הפעם הם 
ניצלו פרצות בחוק היבש כדי לקבל את מבוקשם. סייעה להם 
העובדה שניתן אמנם לתלות דגלי מדינות ברשות הציבור, אולם 

כלל זה אינו כולל את פלסטין שאינה נחשבת למדינה.

קרן אור באפילת הלייבור
-אין חולק על כך שהבמאי הבינוני קן לוך הוא אנטי-ישראלי אוב

ססיבי. אולם מעטים יאמרו שהוא רחוק מאנטישמיות. הוא היה 
זה שדרש לסלק ממפלגת העבודה הבריטית את חברי הפרלמנט 
שהפגינו בשעתו נגד האנטישמיות במפלגה במהלך התקופה 
האפילה בה היא הונהגה על ידי ג׳רמי קורבין. הוא גם זה שמנצח 
תמיד על המקהלה הטוענת שהקלף האנטישמי נשלף על ידי 
מתנגדיו כאשר הוא מותח ביקורת על ישראל וכחלק ממזימה 
להשחיר את פני השמאל במפלגה. ובכן באמצע אוגוסט בישר 
לוך למעריציו כי ראש הלייבור הנוכחי, קיר סטארמר, בעט בו 

-לאנחות במה שהוא מתאר כ״צייד מכשפות״ נגדו ונגד בני ברי
תו. הוא גם מטיל ספק ביכולתו של סטארמר וה״קליקה״ שלו 
כי עדיין לא נמצא החיסון שירפא את הלייבור משנאת יהודים.•להנהיג מפלגת עם: ״אנחנו רבים והם מעטים״, הוא כתב ומוכיח 

 מימין: 
איבראהים ראיסי. הקצב 
מטהראן לא ישמור על 
המפרץ יותר מקודמיו

משמאל:
 הכרזות בלוטון. 
הארגון ״עורכי-דין בריטים 
 למען ישראל״ ניצל 
פרצות בחוק היבש כדי 
לקבל את מבוקשם
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MART Photography צילום: תמי שפלר קזדן 
Designed by Freepik :איור

מעבר למדינה זרה מביא איתו 
אתגרים רבים והתמודדות עם 
ודאות ומנעד רחב של  חוסר 
מהתרגשות  החל  רגשות, 
וציפייה, ועד לתסכול, חשש 
ולעיתים אף חרדה. השאלה 
איתה מתמודדים  הראשונה 
מרבית האנשים לקראת מעבר, היא מאיפה בכלל 
מתחילים לאסוף מידע חיוני ואמין כדי לאפשר קבלת 
החלטות מושכלת, שתואמת את הדרך בה הדברים 

מתנהלים באנגליה.
כיועצת רילוקיישן מקומית, תפקידי הוא לעשות סדר 
בבלאגן; לספק מידע רלוונטי ולסייע בתיכנון המעבר 
באופן מותאם לנסיבות ולצרכים אישיים. תמיכה רגשית 

-וליווי בשלבים קריטיים, הם חלק משמעותי נוסף בעבוד
תי, אך אני מוצאת שהערך הגדול יותר - הוא לשתף את 
לקוחותיי ולהסביר להם את מה שהם לא יודעים שהם 

לא יודעים - ולרוב זה המפתח למעבר חלק. 
בטור זה סיכמתי עבורכם את חמשת הטיפים הכי 
טובים שלי לאלה שנמצאים בשלבים הראשונים של 
חיפוש מידע. אני מציינת בעיקר את לונדון, כי היא היעד 
המרכזי לרילוקיישן, עם זאת מירב הטיפים רלוונטיים 

לאנגליה כולה.

נקודות למחשבה
פרופורציות. לונדון היא עיר עצומה )השניה בגודלה 
באירופה אחרי מוסקבה( ויש בה הכל מהכל. כשבאים 
מהארץ יש נטייה לחשוב שלמרבית הדברים אפשר 
לעשות "קופי פייסט" למה שאתם מכירים משם. אז 
לטוב ולרע, מה שקורה בארץ נשאר בארץ ולא יכול 

לשמש כ"בנצ'מארק" לחיים באנגליה.
אנגליה היא מדינה מסודרת ובירוקרטית. ישנם נהלים, 
חוקים, רגולציות ובעיקר קצב עבודה שונה )לרוב איטי 
יותר ביחס ישראל( ולכן מוטב שתיכנסו ל"מיינדסט" של 
למידה וענווה, כי באנגליה הדברים מתנהלים אחרת. 
בנוסף, לרובנו אין מערכת נטוורקינג מקומית ותרבות 
של קומבינות אינה מקובלת, כך שאם אתם בלחץ 

לתקתק עבודה - זה יכול להיות מאוד מתסכל!
מתי כדאי להתחיל להזיז עניינים? ההמלצה שלי 
היא מינימום שלושה חודשים ועד חצי שנה מתאריך 
ההגעה המשוער )לא כולל תהליך הוצאת ויזה והכנת 
בעל חיים להטסה(. אמנם כבר עבדתי עם לקוחות 
שארזו משפחות, עברו תוך חודש, ושרדו לספר )גם 

-אם נאלצו לעשות פשרות(, אך אם אתם רוצים לה

ובאופן מיטבי, מומלץ להיצמד  יחסי  תנהל ברוגע 
לטווח הזמנים לעיל.

חמישה טיפים )על קצה המזלג( 
-איסוף מידע  בעידן הרשתות החברתיות מידע רב מת-
קבל בקבוצות פייסבוק ומתבסס על חכמת ההמונים. 
הקבוצות הללו נפלאות ומחזיקות בתוכן אוצר של מידע 

-ונסיון. יחד עם זאת, צריך לסנן ולהבין שחלק מהמי
דע נכון, חלקו לא עדכני/מוטעה וחלקו תלוי בנסיבות 
ובמשתנים רבים אחרים. לכן אני ממליצה לקחת את 
התשובות בעירבון מוגבל, ולהשתמש בהן כקצה חוט 
אותו יש לחקור ולאמת באופן עצמאי באתרים מוסמכים 

)לרוב ממשלתיים(, או עם גורמים מקצועיים.

איסוף מידע 2 – אם פניתם לחכמת ההמונים, שאלו 
שאלה מדוייקת עד כמה שניתן. שאלה כמו: "אנחנו 
משפחה עם שני ילדים, מחפשים המלצות לאיזור 
מגורים נעים למשפחות, עם קצת ירוק בעיניים ועם 

-מסגרות חינוך טובות" – תניב תשובות מבלבלות. מע
טים הם שמכירים את המאפיינים של השכונות הרבות 
בלונדון, כך שכל אחד נוטה להמליץ על איזור בו הוא 
גר ומכיר, וישבע שזה ה-מ-ק-ו-ם בשבילכם. אבל כיצד 
אדם זר שאין לו היכרות אתכם וגר תמיד באותו מקום 
יכול לדעת מה יתאים לכם? לכן כדאי להוסיף: מה 
התקציב שלכם, מספר חדרי שינה )באנגליה הסלון 
לא נספר כחדר(, מקום העבודה/ לימודים, האם אתם 

מחפשים סביבה ישראלית / יהודית... וכו'.
בדיקת רקע לנותני שירות - למקצועות כמו עריכת 

-דין, ייעוץ פיננסי, ייעוץ מס, ראיית חשבון, תרגום מס
מכים )השירותים הנפוצים ביותר שאנשים מחפשים 
לקראת מעבר( ישנן רגולציות ומבחני הסמכה מקומיים. 
לפעמים מגיעים אלי מקרים של אנשים שנפלו בפח 
וצריכים עזרה כשכבר לא ניתן לעזור, וזה שובר את 
הלב. קחו אחריות על בדיקות רקע ,כי יכולות להיות 
לזה השלכות כואבות! מי שמוסמך יתן לכם את פרטי 
ההסמכה שלו במרשמים הממשלתיים בלי בעיה, מי 

שמורח אתכם - המנעו מלהשתמש בשירותיו.
איזורי מגורים - באנגליה יש הכל מהכל, ועל כן שכונות 

בטוחות עם מסגרות חינוך טובות, פארקים ורחוב ראשי 
עם בתי קפה ומסעדות )שזה מה שמרבית הישראלים 
מבקשים( ניתן למצוא בהמון איזורים וגם כמובן מחוץ 
ללונדון. לכן אין סיבה שתגבילו את עצמכם לשכונות 
היהודיות/ישראליות כי רק עליהן קיבלתם המלצות 
מישראלים )אלא אם כמובן אתם מעוניינים בסביבה 
כזו(. אם אתם מחפשים לצאת מלונדון כדי להוזיל 
עלויות, כדאי שתזכרו שאומנם שכה"ד בלונדון הוא בין 
הגבוהים בעולם, אך אם אתם צפויים לעבוד בה וצריכים 
להגיע אליה על בסיס יומי, יתכן שעלות הנסיעה ברכבת 
תהיה זהה או גבוהה מהפרשי שכה"ד. כדאי לעשות 

שיעורי בית בנושא. 
–שכירות  השכרת נכס היא תהליך יחסית ארוך ובירו-
קרטי הבנוי משבעה שלבים, ואורך בממוצע שלושה 

שבועות. בכל שלב יש לספק מידע, מסמכים ותשלומים 
שונים. מציאת בית היא אחת מאבני הדרך הקריטיות 
בהתאקלמות הבירוקרטית, וגם אחת המתישות אם לא 
מבינים את התהליך. כמו כן, סוכן הנדל"ן עובד עבור 
בעל הבית ולא עבורכם. לכן, אף פעם על תסגרו על 
נכס לפני שאתם או מישהו מטעמכם הלך לראות אותו! 
)דברים שרואים מכאן לא רואים משם - כמו רטיבות, 
ריחות לא נעימים, סביבת מגורים רועשת, שיפוצים 
בהם נתקלתי(. •סמוכים, תמונות לא עדכניות ועוד מצבים נוספים רבים 

דרך האתר )כרגע בשיפוצים אבל עדיין ניתן לשוטט *למידע נוסף מוזמנות ומוזמנים ליצור איתי קשר 
בו( או לעקוב אחרי ברשתות החברתיות.

 www.EasyLandOn.com :אתר
 דף עסקי:

 /https://www.facebook.com/EasyLandOn
קבוצה:

https://www.facebook.com/groups/
ukrelocation 

אינסטגרם:
https://www.instagram.com/ 

dana_relocation_uk/ 
+44 7976 וואטסאפ: 108307

יועצת רילוקיישן שמבינה את 
"השיטה הבריטית" תעזור לכם 

לתכנן ולנהל את המעבר כדי 
לייעל את התהליך ולחסוך זמן, 

 אנרגיה, אמצעים – ובעיקר, 
לא מעט תסכולים...

דנה אבן חן // עסקים

 “כשבאים מהארץ יש נטייה לחשוב שלמרבית הדברים 
 אפשר לעשות ‘קופי פייסט' למה שאתם מכירים משם. 
 אז לטוב ולרע - מה שקורה בארץ נשאר בארץ ולא יכול 

לשמש כ'בנצ'מארק' לחיים באנגליה"

טיפים שווים 
לקראת רילוקיישן

ם
קד

מ
כן 

תו

http://www.EasyLandOn.com
https://www.facebook.com/EasyLandOn/
https://www.facebook.com/EasyLandOn/
https://www.facebook.com/groups/ukrelocation
https://www.facebook.com/groups/ukrelocation
https://www.instagram.com/dana_relocation_uk/
https://www.instagram.com/dana_relocation_uk/
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ספריית PJ // קהילה

ם
קד

מ
כן 

תו

בית של יעל, איה פלוטו, דירה להשכיר, מעשה ה
בחמישה בלונים... כולם זוכרים את אותם ספרים 
מיוחדים שקראנו כשהיינו קטנים, כאשר הכותרות לא 
רק מזכירות ילדות, אלא גם תקופה שבה קרובי משפחה 
מבוגרים עוד היו בסביבה, בארץ שבה קצב הדברים 
היה איטי יותר )והטמפרטורה חמה יותר!(. משפחות 
ישראליות המתגוררות בבריטניה יכולות לקחת חלק 
בתוכנית יהודית חובקת עולם - PJ Library, ולקבל ספר 

-חינם מדי חודש לילדים מגיל לידה עד שמונה. הספ
רים חוגגים מסורות וערכים יהודיים, וכוללים ספרים 
מתורגמים של ספריית פיג'מה, תוכנית אחות בישראל, 
של סופרות כמו רינת הופר, אורי אילון )שטיסל( ויעל 

מולצ'דסקי.
ספריית PJ הוקמה לפני 15 שנה במסצ'וסטס, ארה"ב, 
כאשר מייסדה הרולד גרינספון ראה מה דולי פרטון 
 Imagination עושה עם התוכנית הספרותית שלה 
Library, אז הבין את ההשפעה הפוטנציאלית של 
הספרים בחיזוק הזהות היהודית של משפחות בבית, 
באופן המכבד את הדרך בה בחרו לגדל את ילדיהן. 
PJ פועלת  מאז הביקוש לספריו הלך וגדל, ספריית 
32 מדינות, ונהנים ממנה כ-700,000 ילדים שמק- -ב
בלים ספרים בשבע שפות. בעוד קרן הרולד גרינספון 
משלמת את התשתית העולמית, כל מדינה חייבת 
לגייס כספים לכיסוי עלויות הספרים, הדואר והאירועים 

שהיא מארגנת.

חום ואושר בתקופת אי ודאות
כ-8,000 ילדים מקבלים ספרים מדי חודש בבריטניה, 
מתוכם כ-1,000 הם כאלה שמדברים עברית בבית. 
המימון מקבוצת הפילנתרופיה של ג'נסיס, מאפשר 
למשפחות ישראליות גם להתחבר זו לזו באופן אישי, 
מעבר לספרים. בעוד שהמגיפה מנעה מפגשים כאלה, 
PJ הצליח לעשות את השינוי הנדרש,  צוות ספריית 
ולספק פעילויות מקוונות לילדים גם בבריטניה. ולמרות 
עייפות הסגרים, העלה השחקן הישראלי איתי ערבה, 
ארבע מופעים מקוונים פופולריים לילדים בשותפות 
עם הבית הישראלי. מה שאפשר לילדים ולהורים הנאה 
מרובה מעבר למופע עצמו, דיונים בצ'אט ואימיילים 

משבחים לא פסקו מלהגיע.
האירועים עם איתי היו כה מוצלחים, שספריית PJ החלה 
לעבוד גם עם פיודור מקארוב הליצן, מתיאטרון דבאי. 
במהלך הסגרים, קבוצת התיאטרון הסתובבה בערים 
ובכפרים בישראל בהופעות מחוץ לבניינים כדי לעודד 
אנשים. התגובות היו מדהימות, וספריית PJ הביאה את 
פיודור לבריטניה להופיע כאן בזום למשפחות ישראליות, 
המבוססות על הספר "ליוסף היה מעיל קטן". המופע 

הפך ללהיט מדהים: 
"זה היה מפגש מדהים עם פיודור מקארוב. כזה 
חום ואושר - משהו שכולנו היינו צריכים בתקופות 
של אי ודאות, ילדים ומבוגרים כאחד. הבת שלי לא 
הייתה במצב רוח טוב ולא ממש התלהבה מלצפות 
בהופעה בהתחלה, אבל היא ממש נדבקה למסך 

־בהמשך, קפצה ושיחקה עם פיודור עד סוף המו
פע. תודה רבה על ארגון האירוע החם הזה! היינו 

צריכים את זה". 
ישראלים  שותפים  עם  לעבוד  נהנית   PJ ספריית 
 UJIA בבריטניה, ובשנתיים האחרונות התחברה עם 
ביום העצמאות. יחד הם שלחו ספרים בנושא ישראל, 
כמו שפת המלאכים על אליעזר בן יהודה והחמור והגן 
מאת הסופרת הישראלית דבורה בושרי. באביב האחרון, 
QR לבניית קוביות לבנות, שבס-  הספרים כללו גם קודי

ריקה חיברו ילדים לשיעורים אינטראקטיביים בעברית, 

מתכונים קלים להכנה, ופעילויות אחרות בנושא ישראל.
-בקיימברידג' קבוצת אלומות סייעו בחגיגות ל"ג בעו

מר עם חוג מקוון לילדים באמנות, שברגע שהגיעו 
ההקלות בסגרים, הם החליטו לקיים בפארק שיעור 
100 איש. האירוע התקיים במספר פעימות  ציור עם 
במהלך אחר הצהריים - על מנת להבטיח עמידה בכללי 

המרחק החברתי. 

לוח שנה חברתי
PJ לשלוח למשפ-  בנוסף לספרים מתכננים בספריית

חות בנוסף לספרים גם לוח שנה תמידי - עם מדבקות 
לשימוש חוזר בראש חודש, בחגים ובאירועים מיוחדים 
אחרים. מתוכננים גם אירועים פיזיים ומקוונים, על מנת 

-להבטיח שכל המשפחות יוכלו להמשיך ולהרגיש מחו

ברות ללא קשר למיקומן, תוך שמירת מרחק במפגשים 
החברתיים. ענבל לייטנר תבקר בברייטון ביום ראשון 5 
בספטמבר לסדנת אמנות אינטראקטיבית על האמן 

-נחום גוטמן. באוקטובר יתקיים שיעור תיאטרון אימפ
רוביזציה עם ד"ר דנה גלילי, והפרטים, אחרי שיסוכמו, 
עברית" בעת רישום ילדיהן. •יישלחו למשפחות ספריית PJ שיציינו "אנחנו מדברים 

 ספר חודשי חינמי בכתובת www.pjlibrary.org.uk,*אם יש לכם ילדים עד גיל 8, רשמו אותם לקבלת 
והבטיחו להם מקום בקהילה משפחתית עולמית 
שיוצרת זיכרונות יקרים בעזרת ספרים עטורי פרסים.
ניתן להזמין כרטיסים לסדנת האמנות נחום גוטמן 

ביום ראשון, 5 בספטמבר, בכתובת:
www.bnjc.co.uk/whats-on

הצטרפו לאלפי משפחות שנהנות לא רק מספרים בעברית שמזכירים את ילדותם ועוברים מדור לדור, אלא גם 
מאירועי תרבות מלבבים בעברית. לא צריך לבקש מהדודים והסבתות להביא ספרים מהארץ. רק הרשמו ותהנו!

פותחים את השנה בסיפור

 "במהלך הסגרים, קבוצת התיאטרון הסתובבה בערים 
ובכפרים בישראל בהופעות מחוץ לבניינים כדי לעודד אנשים. 

התגובות היו מדהימות, וספריית PJ הביאה את פיודור לבריטניה 
להופיע כאן בזום למשפחות ישראליות, המבוססות על 

הספר 'ליוסף היה מעיל קטן'. המופע הפך ללהיט מדהים"

UJIA שיתוף פעולה עם ארגונים ישראליים בבריטניה. פעילויות אינטראקטיביות ליום העצמאות בשיתוף

http://www.bnjc.co.uk/whats-on
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הקשורים  ההליכים  כל  על 
-בעניני משפחה חלה חובת סו

דיות, כלומר רק לצדדים,לבאי 
כוחם ולמעורבים בתיק מטעם 

-המערכת המשפטית יש אפש
רות לדעת מה הולך בדיון ובכל 

ההליכים שסובבים אותו. 
הדבר קורה בייחוד בכל מה שקשור לילדים. בהליכים 
שקשורים בכספים, חובת הסודיות קיימת ככלל, אבל 
צד יכול לבקש מבית המשפט להסיר את החובה. זה 

-יכול לקרות במקרים שבהם ישנה פגיעה בתקנת הצי
בור או הפרת החוק )לדוגמא כאשר מתגלים במהלך 
ההליכים, שצד אחד ביצע עבירה פלילית(. צד יכול 
לבקש גם להביא כראיה חלק מההליכים ל"שימוש" 
בהליכים אחרים. הצד המבקש צריך להראות סיבה 
טובה ל"הרמת המסך" הזו )הרמת מסך היא הרמת 
החסינות "המסך" שמסתיר את ההליכים מהציבור(, 

-ולכן בית המשפט לא יאפשר במהירות גילוי של מס
מכים אבל המקרים קיימים. 

לדוגמא במקרה של א'. שותפתו של א' פתחה בהליך 
 Child Maintenance - CMS-קביעת מזונות ילדים ב
Service )הגוף הממשלתי שקובע את המזונות, גוף 

-עצמאי שיש לו בתי משפט פנימיים משלו(. לאחר שנע
שה גילוי מסמכים פיננסיים בתביעה שהגישה לחלוקת 
הנכס, היא ביקשה מבית המשפט לחשוף בפני השירות 
הממשלתי לקביעת מזונות ילדים את המסמכים הללו 

-כדי להראות שיש לו יותר ממה שהוא טען. הפ
תרון לזה הוא הליך בוררות, כיוון שאין ביכולתו 
של הבורר להורות על גילוי המסמכים להליך 
שמתבצע מחוץ להליך הבוררות. חובת הסודיות 
חלה גם על הצדדים עצמם ועל פי החוק, מי 

שהוא צד להליכים של גירושים אינו יכול 
לספר לסביבה מה קורה אצלו בתיק. 

מי שעושה זאת צריך לקחת 
בחשבון שאם הצד השני 

יפגע מהסיפור ו"יעדכן" 
את בית המשפט בענין, 

-הדבר יכול להגיע לק
בית המשפט,  ביעת 
עבירת  שהתבצעה 
בזיון בית דין שבגינה 
מאסר.  לפסוק  ניתן 

דוגמא לכך היה בתיקה 
של מ'. מ' ובעלה התגרשו 

בעקבות בגידה של בעלה. 
הבעל היה מספר בקביעות את כל המתנהל בתיק 
למאהבת. לאחר כל "דיווח" שכזה המאהבת הייתה 
מתקשרת למ' לנזוף בה על התנהגותה בדיון. הבאנו 
את המצב לתשומת לב השופט שהזהיר את הבעל 
בדיון. לשמחתנו לאחר האזהרה הדבר לא חזר על עצמו.  
לכן במהלך דיונים משפטיים כדאי להיות זהירים ולבדוק 
עם עורך דינכם האם קיים פוטנציאל בתיק שלכם 

מכיוון הצד השני כדי שהתיק יתנהל ללא פגיעה בכם.•לחשיפה של ראיה, או חשיפת עצמכם להאשמות, 
Glaser Jones Law*Kensington High Street, W8 4SG 96

07875-337-350 / 020-7993-7173
shlomit@glaserjoneslaw.co.uk

“אנגליה היא מולדת המשפט, 
אבל גם מולדת הבירוקרטיה. 
לכל בעיה יש פתרון אבל הדרך 
אליו מובנית וכפופה למערכת 
לגמרי  שונה  וכללים  חוקים 
מזו שמכירים הישראלים. לכן 
רוח"  ואורך  סבלנות  נדרשת 
 clear מסביר דניאל טובקין, עורך דין בכיר בפירמת 
law solicitors, שעוסק בתחום המשפט האזרחי 
בדגש על ייצוג בתביעות נזיקין מורכבות עם התמחות 

מיוחדת ברשלנות רפואית. 
להיקף ההתעניינות של יזמים ומשקיעים ולקוחות בכלל 
ביבשת הבריטית נחשף עו"ד טובקין לאחר שפתח את 
דף פייסבוק בשם “סיוע משפטי לישראלים באנגליה" - 
מיזם פרטי שהקים לפני כשנתיים, ובעקבותיו קיבל גל 
של שאלות ובקשות בנושאים משפטיים שונים. “נדהמתי 
מהצמא והצורך שקיים אצל ישראלים לקבל סיוע משפטי 

-בנושאים שונים. ידעתי שאני יכול לתת את המענה הרא
שוני ושאולי יש כאן בסיס לפיתוח מאגר לקוחות ואולי 
למשרד עצמאי. אבל לא לכל השאלות יכולתי לענות, 
ולכן התחלתי במיפוי הפניות, ויצרתי קשר עם עורכי דין 

ברחבי אנגליה שעוסקים בתחומים הרלוונטיים".
העמוד הפך למעין פורום משפטי ולנקודת פתיחה 
לישראלים רבים באנגליה. זו פלטפורמה שמחברת בין 

ישראלים לבין מערך מכובד של עורכי דין דוברי עברית 
ואנגלית מוסמכים ומומחים איש איש בתחומו ומספק 
להם מענה משפטי בנושאים שונים. הישראלים, כך 
הוא אומר שואלים וצריכים עזרה ושירות בעיקר בענייני 
נדל"ן, הגירה, משפחה וחוזים מסחריים בדגש על פיתוח 
עסקי והקמת מיזמים מחד, וסכסוכים מסחריים מאידך. 
בהיסטוריה הקצרה של הפורום היו בין היתר גם הפניות 
בענייני אפוטרופסות, דיני עבודה, מיסוי בין-לאומי, 
תחבורה ולצערו גם עניינים פליליים. בין היתר, נוצרו 
קשרים גם עם ישראלים אחרים שמעניקים שירותים 

לישראלים כגון ראיית חשבון, סיוע ברילוקישיין וכו'. 

ממנצ'סטר לחיפה וחזרה 
עו"ד דניאל טובקין נולד במנצ'סטר, ובגיל 4 עלה עם 

-משפחתו לחיפה שם גדל. אחרי שירות צבאי למד מש
פטים והתמחה במשרד עו"ד ג'ונתן פרידלנד ששימש 
גם כקונסול האמריקאי בחיפה. במחשבות על עתידו 
החליט לבחון אפשרויות בעיר הולדתו, ותוך שלושה 
שבועות ארז מזוודות וצעד את צעדיו הראשונים כעו"ד 
 .Keoghs, Nichols, Lindsell & Harris זוטר בפירמה
אחרי כשנתיים, טובקין גויס כעו"ד במשרד קטן בשם 
Farley Dwek שם עבד כ-8 שנים והקים את המחלקה 

לרשלנות רפואית ושימש כראש המדור. 

דניאל אומר שתחום המשפט הזה מרתק במיוחד למרות 
שלפעמים מדובר ממש בטרגדיות של ממש. הקליינטים 
שלו סבלו מרופאי משפחה שלא שמו לב לסימפטומים 
של סרטן או התקפי לב, או רופאים מומחים שטעו 
בדיאגנוזה. הנזק לגוף ולנפש של החולה ומשפחתו ממשי 
ולעיתים הפיצוי הכספי לא יכול לתקן חיים שלמים, אבל 
יכול לעזור. בין לקוחותיו נמנים משפחות של תינוקות 
שנולדו עם מומים או נפטרו זמן קצר לאחר הלידה, נשים 
שסבלו מניתוחים קוסמטיים רשלניים וחולי סרטן בשלב 
סופני שיכלו לחיות חיים מלאים לולא טיפול לקוי. כמו 
כן טובקין, מטפל באנשים שסבלו מנזקי גוף כתוצאה 
מתאונות דרכים, תאונות במקום העבודה או בכל מקום. 
לתואר הישראלי במשפטים הוסיף טובקין את ההסמכה 
הבריטית הנדרשת והוסיף לימודי תואר שני במנהל 
 .Manchester Metropolitan University-עסקים ב
בשנתיים האחרונות הוא משמש כעו"ד בכיר בפירמת 
Clear law solicitors, ומעבר לעיסוקיו המשפטיים 
מפתח את התחום העסקי ונישה ייחודית של חיבור 

ישראליים ליבשת הבריטית בהיבט משפטי. 
דניאל תמיד שמח לשוחח ולהעניק ייעוץ ראשוני ללא 
– לא שילמת" שבו לתובע הפוטנציאלי אין ממש סיכון. •תמורה ובהתאם למקרה יכול לטפל על בסיס “לא ניצחת 

Daniel@toubkin.com*Daniel.toubkin@clearlawonline.co.uk

שלומית גלזר ג'ונס // חוק ומשפט

דניאל טובקין // חוק ומשפט

גירושין היום שלא כבעבר לא נושאים בחובם סטיגמה ולהתגרש היא כבר לא מילה גסה. יחד עם זאת 
מסיבות שונות לפעמים השתיקה היא מחויבת המציאות. אז מתי זאת חובה ומתי אפשר לספר?

עו"ד דניאל טובקין מבין את הצורך בסיוע משפטי שבקיא בחוקים ובמנטליות של שני הצדדים

סודיות בזמן גירושין

כאן, שם ומעבר לים

Designed by Freepik :איור
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יהודית ל והוב יש היסטוריה  חופים של ברייטון 
בת למעלה מ-250 שנה, כאשר רבים מהאתרים 

-המרכזיים של העיר קיימים בזכות תרומתם של אנ
שים פרטיים מהקהילה. המזח של ברייטון המפורסם 
בעולם כולו, הוא רק אחד מהם. העיר משמשת בית 

-חם לקהילה יהודית מקומית מגוונת, וקהילה ישרא
לית מתרחבת.

כדי להבטיח המשכיות לנוכחות ולשגשוג הקהילה 
 Brighton's Jewish(  BNJC-ה בעיר,  היהודית 
community( השיק ב-2017 תוכנית שאפתנית לחי-
דוש החיים היהודיים בעיר שיכולה להתאים גם לכם.

בניית הפרוייקט השאפתני החלה לפני 18 חודשים, והוא 
מתוכנן להיפתח בקיץ 2022. המרכז התוסס יכלול 45 
בתים מרהיבים )עם חנייה תת-קרקעית(, בית כנסת, 
מיקווה, חנות, מאפייה, בית קפה, ואף מסעדה כשרה 
שתנוהל על ידי השף הישראלי יניר מרזן, שהוכשר על 

ידי גורדון רמזי.

על  חברתיות  לפעילויות  ישמשו  נוספים  חללים 
יומיומי כחלק מתוכנית עשירה של סדנאות,  בסיס 
גם משרדים להשכרה  ויהיו  ואירועי תרבות,   חוגים 
)Co-working spaces( ומוסדות חינוך כמו גן יהודי.

ליבת הפרוייקט היא לספק את התשתית הנדרשת 
לתמיכה בחיים היהודיים בעיר, בצורה כזו שישגשגו 

למשך שנים רבות נוספות.

מגדלור לזהות יהודית 
-הרב הראשי בבריטניה אפרים מירוויס אמר על הפ

רוייקט כשביקר בהוב: “מרכז זה של החיים היהודיים 
יהווה מגדלור לזהות יהודית, עם הכוח לטפח מערכות 
יחסים בין-דתיות ולהשפיע על העיר כולה. אני מקווה 
שזה יעלה את ברייטון על המפה היהודית ואת הקהילה 

היהודית על המפה של ברייטון".
ב-1 ביולי התכנסו נציגי הקהילה היהודית בברייטון והוב 
ונכבדים מהעיר לטקס חגיגי וציינו את הנקודה הגבוהה 
ביותר בבנייה. הטקס סימן את ההשקה הרשמית של 
 ,Sapphire Hove מבצע המגורים המצטיין שלהם באתר
המציג מגוון של 45 בתים במרחק של 500 מטרים בלבד 
מהחוף. מבתים ופנטהאוזים מרווחים עם נוף מדהים 
לים ועד לדירות מסוגננות - בתים אלה נבנו כך שיתאימו 
למגוון תקציבים ושלבים בחיים. חלק מהדירות מתאימות 
גם לרוכשים בפעם הראשונה בעזרת תוכנית ממשלתית, 

ואחרות יהיו זמינות להשכרה.
לכל התושבים תהיה גישה למתקנים הפנטסטיים של 

ה-BNJC באתר הכוללים אוכל כשר, מתקני עבודה 
משותפים וחדר ילדים ממש בפתח הבית, כמו גם 

אבטחה 24/7, שירות קונסיירז' וחנייה תת-קרקעית.
מארק  הפרוייקט,  מנכ"ל  התייחס  בטקס,  בנאומו 
שוגרמן, להזדמנות הייחודית ש"ספיר הוב" מציעה 
למשפחות יהודיות, ואמר: “בנדל''ן אומרים: מיקום, 
מיקום, מיקום - ויש לנו בדיוק את זה! בחלק היפה של 
הוב, ממש על המים, המורדות הדרומיים, ומרחק של 
פחות משעה מלונדון. הבתים המהממים שלנו מציעים 
הזדמנות לאיכות חיים בקהילה נפלאה, עם מתקנים 
מדהימים ואוכל כשר נפלא. אנו מקווים שאנשים מכל 
למגורים ולגידול משפחה". •קצוות בריטניה ומחוצה לה יראו בברייטון מקום ראוי 

חוף הים ולפתוח פרק חדש, מוזמן להכנס לאתר:*מי שמעוניין להצטרף לקהילה יהודית תוססת על 
https://sapphirehove.co.uk

כתובת הקהילה היהודית בברייטון והוב:
29-31 New Church Road, Hove 

(Opening in 2022)
info@bnjc.co.uk :דואר אלקטרוני

 פניות לגבי מגורים:
www.sapphirehove.co.uk

www.bnjc.co.uk :פניות לגבי שירותיי הקהילה
עיקבו אחרינו בפייסבוק, טוויטר ואינסטגרם:

@bnjcbrighton

יסמין עזיז // קהילה

פרויקט בנייה מרהיב מבטיח לספק את התשתית לתמיכה בחיים יהודיים בעיר. המתחם 
התוסס משלב דירות מגורים וחללי מסחר הפתוחים לקהל הרחב, סמוך לחוף הים ובמרחק 
שעה מלונדון. השאיפה - לשים את ברייטון על מפת הקהילה היהודית והישראלית בבריטניה

לגור על שפת הים בברייטון והוב

מגוון של 45 בתים במרחק 
של 500 מטרים בלבד מהחוף. 
מבתים ופנטהאוזים מרווחים 

עם נוף מדהים לים, ועד 
לדירות מסוגננות - בתים 

אלה נבנו כך שיתאימו למגוון 
תקציבים ושלבים בחיים

45 בתים מרהיבים, בית כנסת, מיקווה, חנות, מאפייה, בית קפה ואף מסעדה כשרה. הדמיות מפרויקט "ספיר הוב"
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ירית ברש הגיעה בשלהי השנה הקודמת ללונדון א
אחרי תקופה ארוכה בשירות המדינה. שירותה 
הצבאי הסתיים לאחר 22 שנים בדרגת סגן אלוף באגף 
המודיעין של צה"ל, ולאחריו המשיכה בעמדת ניהול 
גבוהה בקרן היסוד - ארגון-אח של הסוכנות היהודית 
שהוקם לפני כמאה שנה בלונדון. כיום היא עומדת בראש 

-משלחת ציונית נרחבת, שמטרתה להגיע לקהילה המקו
מית באופן בלתי אמצעי, בין אם במפגשים בבתי הספר, 

בבתי הכנסת, או בקמפוסים. 
"אני חושבת שאנו חיים בעולם מאוד מאתגר, חוץ 
7-8 עשו-  מהקורונה", היא אומרת. "מצד אחד, במשך

רים אנו כעם בונים את התקומה של המדינה החדשה 
שלנו, ומצד שני אנו נמצאים לראשונה זה אלפיים שנה 
במצב שמדינת ישראל מאכלסת את מחצית העם 
היהודי, ומחציתו השנייה יושבת בתפוצות. אנו ספציפית 
כסוכנות היהודית, שהיא הארגון הגדול ביותר בעולם 
היהודי, מתכנסים לשולחן העגול שבו כולם מתמודדים 

עם האתגרים המשותפים".
מאחר שהסוכנות היהודית היא פלטפורמה לקירוב בין 
יהודי התפוצות וישראלים בתפוצות למדינת ישראל – 
היא רואה חלק חשוב בזיקה של הקהילה הישראלית 
למדינת ישראל כגורם מחזק. במיוחד בבריטניה, בה 
מתגוררת הקהילה הישראלית הגדולה והמשמעותית 
ביותר באירופה. "כשהציעו לי את תפקיד ראש משלחת 
הסוכנות בבריטניה ובמערב אירופה", היא מספרת, 
"ראיתי בכך הזדמנות נוספת לשרת את העם ואת 

-המדינה, לחזק את הקשר של מדינת ישראל עם הת
פוצות, ובעיקר של התפוצות עם ישראל".

אירית הגיעה לבריטניה בנובמבר 2020 ובין בידוד לסגר, 
-שהיו מאז ועד לאחרונה, נאלצה להתמודד עם את

גרים לא פשוטים. "יחד עם זאת", היא אומרת, "אני 
שמחה וגאה שנחשפתי, והיום אני מכירה יותר מקרוב 
את העשייה האדירה של משלחת הסוכנות היהודית 

שבראשה אני עומדת". 

 מענה לרטוריקה 
אנטישמית ואנטי ציונית 

בגלל הסגרים וההגבלות נאלצה המשלחת להמציא את 
עצמה מחדש. "אני עומדת בראש משלחת מאוד גדולה 
של שליחי הסוכנות היהודית שמטביעה את חותמה בכל 
מיני תחומים חדשים חשובים בחיי הקהילה בבריטניה. 
יש לנו, בנוסף לשליחי העלייה, 13 שינשינים )צעירים 
לפני שירות צבאי(, שמגיעים לפה למשך שנה מלאי 
אנרגיה והתלהבות, וכל רצונם הוא פשוט לעסוק בעשייה 
ובנתינה. בנוסף, יש במשלחת שלנו שליחים קהילתיים 
שפועלים בקהילות. אם זה ברדברידג', במנצ'סטר, או 
בלידס, השליחים פועלים בתנועות הנוער - בני עקיבא, 
הצופים ושאר התנועות הציוניות העיקריות למיניהן. 
יש במשלחת גם את שליחי הקמפוסים הבוגרים יותר, 
בעלי תואר אקדמי העובדים בשיתוף ארגון הסטודנטים 
היהודים בבריטניה, ומסייעים לסטודנטים הישראלים 
והיהודים המקומיים, בעיקר במתן מענה לרטוריקה 
אנטישמית ואנטי ציונית בקמפוסים. השליחים שלנו הם 
חבר'ה ישראלים צעירים שעזבו חיי נוחות בארץ; הורים, 
אחים, אחיות, משפחה שלמה, ובאו לפה כדי לתת וכדי 

לתרום ובכדי לעסוק בעשייה למען החיבור עם התפוצות.
"הם נלחמים, הם משקיעים והם ממציאים את עצמם 
מחדש. הם נותנים את כל כולם בתקופה של השנתיים-

שלוש שהם נמצאים פה, כדי למלא את השליחות הזאת 
במלוא המובן של המילה" היא אומרת.

"הסוכנות היהודית אחראית מיום הקמתה להבאת 
למעלה משלושה וחצי מיליון יהודים לארץ ישראל, ואני 
תמיד אומרת שעלייה לא מסתיימת בנתב"ג - בבן גוריון 
היא רק מתחילה! כי כדי להפוך כל עולה לחלק חשוב 
ותורם לפסיפס החברתי והכללי של ישראל, אנחנו 
צריכים להשקיע בו מעבר לסל הקליטה, וזה אומר 
לימודי עברית ואולפנים, הקלות בכל תהליך ההשתלבות 
אפילו כמה שנים לאחר הקליטה בארץ, וגם בקורסים 
מקצועיים שאנחנו נותנים לעולים כדי להקל עליהם 

להיכנס לשוק העבודה הישראלי".
בשנה וחצי האחרונות יש עלייה משמעותית לישראל. 
"אנחנו רואים עלייה של 64% בעלייה מבריטניה, כמו גם 

-עלייה משמעותית ממערב אירופה, כמובן מצרפת מבל
גיה מגרמניה ומאיטליה - וכמובן גם ממדינות חבר העמים 
לשעבר, משם הסיבות העיקריות הן כלכליות, אנטישמיות 
ומצוקה. מבריטניה העלייה היא יותר אידיאולוגית", היא 
מסבירה. "וגם, יותר ויותר צעירים בריטים עולים לארץ כי 
הם רואים בישראל מרכז של טכנולוגיה וחדשנות בתחומי 
ההיי-טק, והם רואים בישראל מעין 'האב' שמאפשר להם 
או נותן להם הזדמנויות תעסוקתיות ועתיד תעסוקתי 

מאוד מבטיח. וזה מאוד מעודד".
יריד העלייה השנתי שהסוכנות מארגנת פנים אל פנים 
עבר השנה הסבה לאונליין ולדעת אירית היה מאוד 
מוצלח, וכנראה שימשיך ככה לפחות בשנים הבאות. 
"האקספו הביא מאות משתתפים מבריטניה. הבאנו 
לשולחן הווירטואלי את מירב הרשויות הגדולות בארץ, 
מירב המעסיקים, הבנקים והחברות הגדולות. כולם 

-באו אלינו כדי להציג את האפשרויות החינוכיות והת
עסוקתיות בישראל".

היריד נערך בשיתוף קהילות דוברות אנגלית אחרות, כמו 

דרום אפריקה ואוסטרליה, שהשתתפו לאורך כל היום 
מהבוקר עד אחר הצהריים, בחדרים שונים ובפורומים 

-קטנים לפי נושאים. היו שהתעניינו למשל בערים ספצי
פיות בארץ, כמו בית שמש, חריש, ירושלים או תל אביב...

מה צופה לנו השנה הקרובה?
"כנראה שתהיה גם זו שנה היברידית של לימודים 
מהבית של סטודנטים. מצד שני יש אתגרים ומשימות 
לא פשוטות שאנחנו צריכים לעמוד בפניהם, שקשורים 
בעיקר למצב שבו נמצאת ישראל במזרח התיכון. אנחנו 
מקווים במהלך השנה לחזק את הדיאלוג ואת השיח 

שלנו עם הקהילה. 
"מן הסתם נושא האנטישמיות עומד היום במקום 
הראשון בסדר היום היהודי העולמי", היא מסכמת, 
ומספרת על אב מאוד פעיל בקהילה ומאוד מחובר 
16 הראתה לו מלל אנ- -לישראל, שסיפר שבתו בת ה

טישמי ואנטי ציוני שהיא אישית קיבלה כיהודייה בבית 
ספר לא יהודי בלונדון. "הוא אמר לי שגם הוא, עם כל 
הרקע והידע שלו בנושא, לא יודע איך לייעץ לה ומה 

להגיד לה לענות".
גם לצעירים שהם דור העתיד יש סימני שאלה בקשר 
לישראל. "הם חוו לא מעט רעידות אדמה של משברי 
זהות. דרך העשייה שלנו בקהילה אנו משתדלים לספק 
להם מידע, ולהביא את הפנים של ישראל התוססת, 

-הפעילה, המודרנית - והכי חשוב הדמוקרטית, וכן לה
תלבט יחד איתם בשאלות שמעסיקות גם את הדור 
הצעיר בארץ. השתתפנו במחנות הקיץ של הקהילה, 
וסיפקנו למדריכים את ההכשרה המקצועית והמעשית 
לגבי נושאים וסוגיות שמעסיקים היום את הדור הצעיר, 
כדי לחזק אותו ולהעצים את תחושת השייכות ואת 
הקשר לישראל, ואני חושבת", היא מסכמת, "שבשנה 
הקרובה נשרטט מעין מפת דרכים או תוכנית פעולה 
לישראל, ומישראל לדור הצעיר כאן בבריטניה" •לחיזוק הקשר הזה שבין הדור הצעיר פה בבריטניה 

ענת קורן // קהילה

 אירית ברש, ראש משלחת הסוכנות היהודית בבריטניה, 
 נפגשה איתי לכוס קפה ולשיחה אחרי ביקור קצר וצפוף בליברפול. 

מאז הגיעה לבריטניה כשהעולם עצר לרגע מלכת, היא מנסה לגשר 
על הפערים בעשייה בלתי פוסקת למען העם היהודי והמדינה 

 העצמת השייכות 
והקשר לישראל

קומונת הש"ש של לונדון ומנצ'סטר שפעלה כאן בשנה האחרונה, בכנס הכשרה שנערך בתחילת השנה.
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אירית ברש. להמציא את עצמנו מחדש אחרי הקורונה
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לם תשאלו כ ישראלי מה זה ויצו, התשובה הגו-א
רפת תהיה מעונות יום, אבל זהו רק קצה המזלג 
של הפעילות הענפה והחשובה שהארגון מבצע מאז 
הוקם ב-1918 במנצ'סטר, על ידי רבקה זיו ממשפחת 

מרקס )מרקס אנד ספנסר(.
רונית, מה בעצם מייחד את ויצו לעומת ארגוני נשים 

אחרים?
"הארגון התחיל כארגון של נשים למען נשים, אבל עם 
השנים ויצו, שנחשבת לפורצת דרך, שינתה, הוסיפה 
והתאימה את הפעילות לפי הצרכים של האוכלוסייה 
המתפתחת בארץ, כמו הקו החם לגברים אלימים 
שנועד לפתור את בעיית האלימות במשפחה מהשורש 
ולמנוע מקרי אלימות עתידיים, ולא רק לספק מקלט 

ומקום מבטחים לנשים ולילדים שסבלו מכך".
בתחילת המאה ה-20, הקמת הארגון כמחאה על 
הייצוג החסר של נשים בפעילות ציונית נחשב לאקט 

־פמיניסטי )סופרג'טי בזמנו(. איך קידום נשים מתב
טא בפעילות הארגון ב-2021?

"נשים חזקות הן הבסיס לחברה חזקה. כארגון לא 
מפלגתי המוכר גם על ידי האו"ם, ויצו מקדמת חוקים 
בנושא זכויות נשים, מובילה הכשרת נשים לתפקידי 

ניהול והנהגה חברתית ופוליטית, מנהלת סדנה למניעת 
אלימות בקרב זוגות צעירים, ולאחרונה הוסיפה הכשרת 
נשים לקראת חזרה למעגל העבודה - צורך שהתעצם 
בעקבות החל"ת אליו הוצאו בעיקר נשים מוחלשות, 

וביניהן נשים שיצאו ממעגל האלימות". 
מעבר לפעילות השוטפת, מהם הצרכים הדחופים 

של הארגון בימים אלו?
גיוס הכספים מתמקד  "לקראת ראש השנה והחגים 
בבריאות הנפש של בני הנוער בסיכון בכפרי הנוער שלנו. 

-למעשה הם עברו טראומה משולשת, שהחלה עם הוצא
תם מסביבה אלימה, המשיכה עם הסגר בעקבות המגפה 
ולבסוף מתקפת הטילים האחרונה על ישראל. המטרה 
היא שדרוג המקלטים בכפרי הנוער והפיכתם לחללים 
נעימים ונוחים לשהות בהם בעת הצורך, הוספת תמיכה 
נפשית מקצועית, בין אם טיפולים קבוצתיים או אישיים 
עם מטפלים ייעודיים ופסיכולוגים, ותרפיות מסוגים שונים 
כמו תרפיה באומנות, עם סוסים, באמצעות ריקוד ועוד".

.UK ספרי לנו קצת על דרכך בויצו
"את דרכי בויצו התחלתי ב-1993. בזמנו לא היה פייסבוק 
עם קבוצות נשים ישראליות, וכדי למלא את הצורך 
בחברה ישראלית, הצטרפתי לקבוצת רעות, שהיתה 

הקבוצה הישראלית הראשונה בויצו UK - ומהר מאד 
נבחרתי ליושבת הראש של הקבוצה. עם השנים הפכתי 
להיות יותר מעורבת בפעילות הארגון. ב-2018 נבחרתי 
להיות יושבת הראש של ויצו UK, וכישראלית הראשונה 
בתפקיד חשוב זה מחוץ לגבולות הארץ, מאז שהארגון 
הוקם. הרגשתי גאה לייצג את הישראליות בבריטניה". 
מה ההבדל בין תפקיד יושבת הראש אותו סיימת 

ביולי השנה לתפקידך הנוכחי כנשיאה?
"נתחיל מהדומה, שני התפקידים הם בהתנדבות מוחלטת 

-ומבוססים בחירות של חברות הארגון. כיושבת ראש עס
קתי יותר בצדדים העסקיים של ניהול עמותה, וכנשיאה 
יש לי מעורבות גדולה יותר בחיזוק הקשרים עם חברות 

-הארגון ברחבי המדינה, עם התורמים ועם התומכים, הוב
לת פורום השגרירות של ויצו ושילוב דור חדש של חברות, 
לנשים המקצועיות )והעסוקות( של היום". •שקרוב לליבי, ובמיוחד התאמת הפעילות ההתנדבותית 
קשר*אם אתם מעוניינים להתנדב ולהיות חלק מהעשייה  ליצור  מוזמנים  אתם  הארגון,  של   החשובה 
הכספים  בגיוס  ולתמיכה   central@wizouk.org
המיוחד של ראש השנה בקרו באתר wizouk.org ובחרו 
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בערך מיליון שנה לפני שנעשה בעצמו לבמאי תיעודי 
מצליח - כיכב אסף גלאי כאחת הדמויות המרכזיות 
)לצד כותב שורות אלה(, בסרטם הדוקומנטרי של 
דליה ודני דותן, "האשכנזים". באחת הסצנות החזקות 
באותו סרט נפגש גלאי עם העיתונאי היידי האגדי 
מרדכי צאנין, שנפטר מאז, וישב איתו לשיחה, ביידיש, על עניינים 
שונים ברומו של עולם. לפתע, פנה צאנין אל גלאי, וכמו חזה 
את עתידו, באומרו שגלאי לא ישאר בישראל ויעתיק את מושבו 
לאמריקה. הנבואה ההיא לא התגשמה במלואה, אבל גלאי אכן 
נשא אישה אמריקאית ובילה תקופות ארוכות באמריקה. גם לא 
מעט מסרטיו, כמו "המוזות של בשביס זינגר" - על 'הרמון' נשים, 
שהיו המתרגמות של ספריו של הסופר היידי אמריקני באמצע 
שנות ה-60, או "חסידיסטוק" על עולם הזמר החסידי, וכמובן 
הסרט על הסופר היהודי-אמריקאי הענק סול בלו )שכלל גם 
ראיון נדיר ואחרון עם הסופר פיליפ רות( עסקו בהוויה של היהדות 
האמריקאית. אבל אז בא "ארמי אוף לאברז בארץ הקודש", וכמו 

הפך את הקערה על פיה. או שלא. 
הסרט זכה בפרס הסרט התיעודי הטוב ביותר בפסטיבל חיפה 
2018, ומספר את סיפורה של להקת הפופ השבדית, "ארמי 
אוף לאברז" )ששמה נגזר משמו של סרט דוקומנטרי של רוסה 
פון פראונהיים, פעיל גרמני למען זכויות הומוסקסואליות(, תוך 
שהוא מתעכב על סיפור עלייתו ארצה של ז'אן פייר ברדה, שנולד 
בצרפת לאב יהודי-אלג'יראי והוגלה בילדותו לשטוקהולם. ברדה, 
הומוסקסואל מוצהר, עלה לישראל ב-2015, והסרט עוקב אחר 
מסעו האישי, מסע העוסק בשאלות של זהות יהודית, מגדר 
ובכלל. מבין כל סרטיו של גלאי, הסרט הזה הוא אמנם המצחיק 
והקליל ביותר, אבל הוא לא פחות עמוק ומרשים מכל סרטיו 

האחרים שרובם עוסקים בנושאים "כבדים" יותר. 
כאמור, גלאי ואני מכירים זה שנים, ולא פעם שיתפנו פעולה 
בעניינים שונים, בעיקר בהקשר של זהות אשכנזית, שפת היידיש 
ותרבותה, ולא לגמרי הופתעתי כששמעתי שהוא עובד על "ארמי 

אוף לאברז בארץ הקודש" כי איפשהו, במרתפי הזיכרון, ידעתי 
שהיה לו עניין בלהקה הזו עוד מנעוריו, ואיזו חיבה גדולה לפופ 
היורו-דאנס של שנות ה-90, ולא פלא שהתשוקה הזו תורגמה 
אצלו ליצירה דוקומנטרית מצליחה. לקראת עליית הסרט לשירות 

-הסטרימינג "איזי" )שם יהיה זמין לצד שניים מסרטיו האחרים( תפ
סתי את גלאי )43(, לשיחה על הסרט הזה, סרטיו האחרים ובכלל.  

מאיפה בא לך הרעיון לסיפור של ארמי אוף לאברז? 
"לאחר הבר המצווה, החלטתי לעזוב את הנגינה בכינור ולראות 
בשדות זרים של מוזיקת הפופ. בדיוק הגיעו לישראל הכבלים 
MTV, בעוד שחברי התלהבו מאוד ממוזיקת הג-  ואיתם ערוץ
ראנג' של נירווה ופרל ג'אם, אני נמשכתי למופע הקאמפי עם 
הנגיעות היהודיות של להקת הפופ השבדית 'ארמי אוף לאברז', 
אשר כיכבה באותם הימים בראש מצעד להיטי היורו דאנס עם 

 .Crucified השיר
-לאחר שאת השיר שלהם 'ישראליזים', דרשה הוועדה למלח

מה באנטישמיות בכנסת לפסול לשידור, וערוץ MTV הבריטי 
-הוריד את הקליפ - חשתי בושה לנוכח המעשה, והחלטתי לפ

נות ללהקה ולבקש מהם לבוא לארץ. לא זכיתי למענה, ובמשך 
30 שנה הרגשתי צורך לעשות את התיקון הזה. 

ואז באה ההזדמנות. לאחר שבמשך שנים המשכתי לשלוח 
להם שנה טובה, בהתחלה בדואר ולאחר מכן במייל )ולא קבלתי 
תשובה( - יום אחד קבלתי מאלכסנדר ברד הודעה שיש לו משהו 
חשוב להגיד לי והוא מבקש ממני לבוא לשטוקהולם. עליתי על 

-המטוס ופגשתי את אלילי נעורי, ואז נחשפתי לראשונה לתו
כנית של ז'אן פייר ברדה לעלות לארץ. פה הבנתי, בתור במאי 

דוקומנטרי, את הפוטנציאל האדיר לסרט, ולתיקון היסטורי".
בדרך כלל הסרטים שלך עוסקים יותר ביידיש ויידישקייט, 

זהות יהודית וכו'. הסרט הזה מעט שונה לא?
"גם הסרט הזה עוסק בשאלות של זהות יהודית מודרנית, של 
חיפוש בית ומולדת. לאחר שנזרק מביתו בגיל 16, מצא ז'אן פייר 
ברדה בלהקה בית חדש. במשך 30 שנה הלהקה היתה המשפחה 

גלאי אש
"ארמי אוף לאברז בארץ הקודש", סרטו התיעודי עטור הפרסים של הבמאי אסף גלאי, 

יעלה בקרוב לשירות הסטירמינג "איזי". שיחה בשניים על זהות יהודית, מגדר ובכלל

איתמר בן-כנען

 עוסק בשאלות של 
 זהות יהודית מודרנית. 
אסף גלאי
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שלו. אבל אז הגיע הזמן וכל אחד יצא לעיסוקים אחרים והקים 
משפחות אחרות. ז'אן פייר ברדה יצא למסע חיפושים, והוא מוצא 
אותו בבית המטאפורי המודרני, הלאומיות, המולדת מלשון המקום 

שמוליד אותך - ישראל.  
ישראל היתה במשך שנים בית חדש להרבה יהודים שנפלטו 
ברחבי העולם, ופה הם רצו לבנות עולם בטוח שיתן להם לפתח 

את הזהות היהודית של עצמם בלי פחדים מהאחר".
הסרט קצר שבחים וזכה בפרסים אבל גם עורר מחלוקות פה 

ושם. רוצה לספר לנו על זה? 
"הסרט נתפס על ידי לקטורים מסוימים בפסטיבלים בינלאומיים 
כפרו-ציוני, שזה לא נקודת זכות במילייה של פסטיבלי הקולנוע 
המובילים בעולם. אבל, למרות זאת, הוא הוקרן ביותר מ-30 
פסטיבלי קולנוע ברחבי העולם וקצר שבחים. הקהל שראה אותו 
בלי דעות פוליטיות מונחות מראש, הבין את הסיפור האנושי 
של כוכב פופ לשעבר המחפש אחר הרגש האנושי של תחושת 
ביתיות. ודווקא הדמות הצבעונית והמרגשת של ברדה מביאה 
להזדהות אוניברסלית עם הסיפור הכל כך קמאי הזה, ולגרסה 
מודרנית של סיפורי הגירה של יהודים עוד מימי אברהם אבינו".
האם פרט לנוסטלגיה היה שם גם מבע מעט ציניקני, מעין 

הפוך על הפוך פופי כזה? 
"אני תמיד אוהב לשלב בין מה שנחשב לתרבות גבוהה לתרבות 
פופולארית. בין סול בלו לקומיקס בישראל, בין בשביס זינגר 
לזמרי פופ חסידים, כמו ליפא שמלצר. המתח שבין הנושאים 
יוצר שפה של גבוה ונמוך, וזהו אחד מהסודות של היברדיות 

שפת היידיש, השילוב הזה בין שפת החול לקודש".
מבין כל הסרטים שלך שאני ראיתי, 'ארמי אוף לאברז בארץ 
הקודש' הוא הכי קליל, מצחיק ושמח. האם התכוונת מראש 

ליצור סרט משוחרר יותר?  
"אני חושב שהנושא דחף את הסרט להיות יותר קליל, נגיש 
בזכות המוסיקה, היורו דאנס, צבעוני ומצחיק כמו הקליפים של 
הלהקה. היה לי חשוב ליצור משהו כזה בזמן תהליך העבודה על 

הסרט על בלו, ששאב ממני הרבה תעצומות אינלטקואליות".

איש הרנסנס היידי
מתוך ההיכרות רבת השנים שלי עם גלאי, ובידיעה שהוא איש רב 
פעלים, רציתי לדעת איך כל זה קשור ליידיש ולזהות אשכנזית. 

על מה אתה עובד בימים אלה? 
-"אני עובד על סרט האחים פליישר - סיפורי קומי טרגי על ארב

עה אחים יהודים, ראשונים שהביאו את גיבורי-העל מהקומיקס 
לאנימציה, עם דמויות כמו בטי בופ, פופאי וסופרמן. אבל בגלל 
מלחמות פנימיות הם פשטו את הרגל והיריב המר שלהם, ולא 
אחד שאפשר להגיד עליו שהיה ידוע בדעות פילושמיות, מר וולט 

דיסני, כבש את התחום כמעט עד עצם היום הזה".
האם אתה עדיין עוסק ופעיל ב״החייאת היידיש״ או שהפרק 

הזה בחייך חלף? 
"אני עדין ממשיך בקידום תרבות היידיש בדרכים שונות. אני 
עובד על הוצאת סיפור ביידיש של בשביס זינגר, שטרם יצא 
לאור, ועל סרט על חייו של סופר היידיש הענק, שלום אש. אני 
חושב שלרנסנס לשפת היידיש צריך להיות קשר בתוך גילוי 
והגדרה מחודשת ופוזיטיבית של הזהות האשכנזית. כרגע יש 

-המון בלבולים והטעיות בין זהות ישראלית, הדת היהודית ומחי
קה של הזהויות האתניות - האשכנזית, המזרחית והספרדית. 
יצירתית ומלוכדת".•חייבים לפתור את הפלונטר הזה על מנת ליצור חברה חזקה, 

 מימין:
חברי להקת ארמי אוף לאברז 
בהרכב מלא

 משמאל:
 ז'אן פייר ברדה ואסף גלאי 
 מקבלים את הפרס 
בפסטיבל חיפה
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בת כמה אני?
“בנובמבר אהיה בת 37. למדתי לזכור את זה, כי בדרך 
כלל אני שוכחת ואני תמיד נותנת שנה מעל. בן )בן 
ניילור, בעלה, במאי תיאטרון יהודי-בריטי. ע.ק(, תמיד 
צוחק עליי וכועס שאני מעלה את עצמי בגיל. פעם אחת - בעיניי 
זה מאוד מצחיק אבל אנשים חושבים שזה מביך - אני וחברה 
היינו על הרכבת, והיא שאלה אותי, ולא זכרתי אם אני בת 35 או 

36, אז עשיתי גוגל... “

מנאייכ – בתפקיד טל בן הרוש
“עשיתי עד היום לא מעט, יחסית לשחקנית שנחשבה לאנונימית. 
אנשים חושבים שאם שחקן לא פרץ את התודעה שלהם עד 
עכשיו, משמע שהוא לא עבד, גם אם הוא משתתף בסדרות 
99 אחוז מהסדרות שהש- -בערוצים שהם פחות נצפים. לפחות ב

תתפתי, אני מאוד גאה, אבל אין לי ספק שטל בן הרוש )החוקרת 
בסדרה ‘מנאייכ', תפקיד שזיכה אותה בפרס הפרפורמנס של 

-מאקו. ע.ק(, היא דמות שחיכיתי לה המון שנים. מבחינתי יכו
לתי לשחק אותה גם לפני חמש שנים. אבל בסדר, זה עניין גם 
של בשלות וביטחון. ואני מאוד שמחה שלקח לי זמן לקבל את 
התפקיד הזה, כי אני לא חושבת שהייתי עושה אותו טוב לפני 

עשר שנים כמו שעשיתי לפני שנתיים."

מלכות ומפלצות
“אני גם נורא אוהבת את ‘מפלצות קטנות', שזו סדרה שלא 
קיבלה הרבה תהודה, אבל יש בה משהו כל כך מתוק, ומן הסתם 
כשקראתי את תיאור הדמות, שזו אם יחידנית שחוזרת עם הילד 
שלה מלונדון, מאוד בריטיש, כאילו צפיתי את העתיד שלי... אז 
יש לי משהו מאוד ריגשי לדמויות שם ולבובה הזאת. וואו, אם 
היו עושים עכשיו עוד עונה של ‘מפלצות'... זו ללא ספק סדרה 

שהייתי מאושרת לחזור ולצלם.
"ו'מלכות', זו חגיגה מטורפת לכל שחקן, בטח ובטח עם דמות 
כמו נילי, שהיא דמות כאילו של רק לחגוג... איזה טקסטים, איזה 
בגדים, איזה סצינות! כל סיטואציה יותר מוטרפת מהשנייה, 

במיוחד בעונה השנייה שממש בקרוב עולה."

עיר מקלט ומתיר עגונות
“גם ‘עיר מקלט', זו סדרה שלא קיבלה הרבה חשיפה, גם שם אני 
מאוד אוהבת את הדמות שלי, נטלי. וגם ב'מתיר עגונות' – שם 
הייתה לי סצנה עם תיקי ועם אלוש )תיקי דיין ואביב אלוש. ע.ק( 
- אחת הסצנות הכי יפות בכל הקריירה שלי! הכימיה שהייתה 
לנו מסביב לשולחן, ממש חשמל באוויר. ולעבוד עם אלוש שבע 
שנים אחרי שעשינו יחד את ‘הסוחר' בלונדון )הפקת ‘הסוחר 
מוונציה', במסגרת פסטיבל בינלאומי ליצירות שייקספיר, בבימויו 
של אילן רונן, בתיאטרון הגלוב. ע.ק(, אלוש, שהיה עד לתחילת 
היחסים שלי ושל בן, ובאתי לצילומים עם ארייה, שהייתה בת 
חודש וכלום, והנקתי אותה על הסט )סט צילומים. ע.ק(. אני 
כל-כך מחוברת לאנשים שאיתם אני עובדת. גם אם אני נמצאת 
שם לשלושה ימים - זה כאילו לעשות חברים להמשך הדרך, וזה 
מכפר על כל הלוגיסטיקה של להתנהל עם ילדה על הסט, או 

בכלל, עם ילדה על הקו )לונדון תל-אביב. ע.ק(."

לירז, הבמה שלך והמיקרופון 
פתוח. ככה התחיל ראיון מרתק 

של מונולוג ברצף, וככה בלי 
הרבה הכנות וכמעט בלי שאלות 

מנחות, לירז דיברה, אכלה טוסט, 
ואני רשמתי והתרשמתי; יש לנו 
פה כוכבת בלי גינונים, שמוכנה 

לכבוש את המסך הבריטי. ותזכרו 
שקראתם על זה כאן לראשונה

דיברה: לירז חממי // רשמה: ענת קורן

למעלה: 
מגדלת משפחה בפרוור 
לונדוני. עם הבעל בן 
והבת ארייה

צילום: מלי פנסו, סטודיו 
מלינקה לצילום

למטה: 
 מי לא רוצה להיות סיגל? 
 מתוך הסרט 
"נתראה בשמחות"

 צילום: באדיבות 
טראנספקס הפקות

ומהלב
מונולוגים מהבטן
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סרטים לעומת סדרות
“בסרט היחיד שצילמתי )‘נתראה בשמחות'. ע.ק(, הכל היה 
הרבה יותר מרוכז. בסרטים אין הרבה זמן לחזרות, אבל יש 
יותר זמן על הסט. ‘נתראה בשמחות' זו קומדיית אימה 
שחורה, על ישראלים בלוס אנג'לס, עם שילוב של שחקנים 
מישראל ושחקנים ישראלים שחיים באל.איי. לדעתי היו לנו 
בין 16 ל-18 ימי צילום לא כולל הוויקנדס, ועוד לסרט כזה 
שהוא עם אפקטים - אז אין לי אינדיקציה לסרטים בכלל, 
או לעולם הקולנוע. זה היה מאוד מרוכז, מאוד אינטנסיבי, 
ותוסיפי לזה, שממש כמה ימים לפני הטיסה גיליתי שאני 
בהריון... אבל הגוף שלי מגיב טוב באינטנסיביות, וכל עוד 
ויום  יש חדוות יצירה מסביבי, אני מאוד חיה את הדבר, 
אחרי שהפרויקט נגמר - אני מתרסקת, ופתאום יש לי 
כאבי ראש ואני צריכה לישון 20 שעות ביום. אני זוכרת 
שבצילומים לא היו לי בחילות ולא הקאות, הדבר היחיד 
שהרגשתי שאני בהריון, זה שהייתה לי סיאטיקה וחוש 
ריח בהגזמה. כל-כך רציתי לאכול גבינות מסריחות ולא 
יכולתי, כי כאילו הגוף שלי אמר, שלא תעיזי להכניס 
את זה לפה שלך, אבל כל עוד זה משהו שאני נהנית 

לצלם, אני בראבק."

אחותי, סיגל סיגל
“הטייפ קאסט שלי התרחב בשנים האחרונות, ודמויות 
כמו סיגל הן הבסיס שלו. אין סיבה לא ליהנות מדמות 
כמו סיגל; היא אוהבת את עצמה, היא נהנית מעצמה, 
היא לא מתביישת להגיד דברים. היא מן הסתם גם 
דמות מאוד קומית. נהניתי לעבוד עם מיכאל )מיכאל 
מאיר, הבמאי. ע.ק( והיה לנו חיבור מטריף, כי סיגל 
הייתה כתובה עם הרבה פחות פנצ'ים וגגים, והוא נתן 
לי יד חופשית לגעת לה בטקסטים ולפלפל אותה, 
ולהוסיף לה קצת מהחממי שלי. מי לא הייתה רוצה 

להיות אישה נובורישית, שיכולה להרשות לעצמה הכל )עד שהיא 
מגלה שהבעל בוגד בה עם העוזרת. ע.ק(. אומרים לי, שיש שני 
משפטים מאוד זכירים מהסרט: ‘אף אחד לא הורג את בעלי חוץ 
ממני' - ו'עדיף את זה מכוס בן 50 מטיחואנה'! נכון, זו לא איזו 
דרמה שאתה צולל אליה, זה סרט שצריך לצפות בו עם אנשים 
שמרשים לעצמם להפעיל את הסרעפת ולצחוק. מה שאני הכי 
אוהבת בסרט, זה שכאילו הבדיחה היא גם על אחרים וגם עליך. 
אתה צוחק על אחרים, כי זה כאילו רחוק ממך; זה הישראלים 

המהגרים זה לא אני - אבל באיזשהו מקום זה כולנו!"

משפחה על קו לונדון תל-אביב
“כשארייה היתה תינוקת הייתי לוקחת אותה איתי והיא הייתה 
מגיעה לסטים יחד עם אמא שלי, או שבן היה מגיע לארץ לתקופת 
הצילומים. היום היא כבר גדולה והיא בגן ומאוד אוהבת את הילדים 
והגננות, והחלטנו שלהוציא אותה מהגן ולמצוא לה מסגרת בארץ 

לחודשיים וחצי כי אני בצילומים, זה לשנות לה מציאות. 
"אני מעדיפה שהיא תשאר בלונדון עם אבא שלה בגן שלה, ואני 
אקח על עצמי את התפקיד של לעשות הלוך חזור כל שבועיים 
וחצי לחמישה ימים לפחות וככה לפחות יש לי את הזמן לתת 

לה את כולי. אנחנו מחפשים אגב אופר אם יש מתעניינות:( 
"בן הוא אבא פול טיים מהיום הראשון ואין דבר כזה שהקריירה 
שלו לפני שלי. זה קודם כל ארייה, ואז הקריירות של שנינו באותה 
מידה. שנינו משלמים מחירים לפעמים, אבל שנינו גם זוכים 
לעשות את הדבר שאנחנו הכי אוהבים בעולם. ארייה ראתה 

אותנו מגשימים חלומות וזה דבר אדיר בעיני." 

עקבו אחריה באינסטגרם
“ארייה הפכה להיות כוכבת רשת. מהרגע שהתחלתי להעלות 
סרטונים שלה התחלתי לקבל הודעות מאנשים שהתחילו לעקוב 

אחרי בזכות מנאייכ אבל הפכו עוקבים הדוקים בגלל ארייה. 
"היא מאוד ורבלית וחודשיים אחרי שנכנסה לגן היא כבר דיברה 
משפטים, בעיקר בגלל בן, שהאנגלית שלו מאוד גבוהה. ועכשיו 
היא גם קצת מדברת בעברית, וכדי שלא יהיה לה מבטא, אני 

עובדת אתה על העיצורים ובעיקר על ‘חית', אני מודה".

סדנאות אודישן
“קנינו את הבית בבורמווד, שבוע לפני שהתחיל הבלאגן. והעולם 
קצת קרס לתוך עצמו, ליטרלי. הפסדתי עבודה, בן הפסיד עבודה, 
הבילדר נתקע בדרום אפריקה, פתאום היינו צריכים לשלם יותר, 
גם שכירות גם משכנתא וגם למצוא בילדר חדש. בקיצור, זה היה 

מאוד קשוח, ובסוף עברנו לבית החדש בדיוק כשיצא מנאייכ.
"חברה טובה ששיחקה במנאייכ את הנרקומנית, מאיה מיכאלי, 
שמלמדת ועושה סדנאות - התקשרה אליי ואמרה לי, ‘למה את 
לא מלמדת?' אמרתי לה, ‘כי אני מפחדת לקחת אחריות על 
אחרים'. והיא אומרת לי, ‘תקשיבי, תלמדי בזום'. אמרתי לה, ‘מה 
ללמד בזום, ומי יבוא ללמוד?' בסוף, מסתבר שהמון רוצים ללמוד 
בזום, ופיתחתי את הסדנה, וזאת בעצם העבודה שלי כשאני כאן! 
הקורונה גרמה לאנשים להבין שאין מנוס מאודישנים מצולמים. 
כשאת מכינה אודישן מצולם, את בעצם צריכה להיות כל בעלי 
המקצוע בחדר; המלבישה, המאפרת, הצלמת, ואת צריכה להיות 
הבמאית, השחקנית וגם הפרטנר, או למצוא פרטנר. בקיצור, את 
המפיקה, את הכל! בלונדון זה דבר שבשיגרה, כי לוקח שעה להגיע 

למרכז לונדון ועולה הרבה כסף להשכיר חדר. 
"כולם חשבו שאחרי הקורונה זה יעבור, אבל זה לא עבר. אז אם 
נכנס אודישן מצולם עכשיו, אני צריכה למצוא מישהו שיבוא לעזור 
לי, ויגיד לי מה טוב, ומה ללבוש, ואיך לסדר את הפריים? לא, בואו 
אליי תלמדו הכל, כי אלה דברים שאני עברתי על הבשר שלי."

 הטלוויזיה הבריטית 
עושה לעצמה עוול

“אני מוכנה לזה; אני היום מרגישה, שהטלוויזיה הבריטית עושה 
לעצמה עוול שהיא עוד לא גילתה אותי... ואני מבינה מה זה 
אומר, כי כל סצינה באנגלית היא פי שלוש עבודה בשבילי. אבל 
אני מבינה איך להפוך את זה ליתרון, ויש לי המון ביטחון. אחד 
הדברים הכי טובים שקורים לשחקן שעולה לאט לאט, אם הוא 
לא פורץ בין לילה, לפחות לי - שהיום אני יודעת שאני לא צריכה 

להתנצל, ומה שקיבלתי - אני ראויה לזה. 
"עכשיו, בתחילת צילומי העונה השנייה של מנאייכ יש לי אתגרים, 
אבל אני יודעת שאני יכולה לעמוד בזה, אני יודעת איך לסדר 
לעצמי את הלוז, אני יודעת כמה תחקיר אני צריכה לעשות, איך 
לחפש את האנשים שיעזרו לי, כמה פעמים אני צריכה לעבור על 
כל סצנה כדי שתכנס לי לתוך הגוף, מה לשאול את הבמאי, ואם 
אני הולכת ליהנות מזה. ואני לגמרי מסוגלת להביא את הסחורה, 
ואני מאחלת את זה לכל שחקן. ולא הייתה לי חרדה יותר גדולה 
מזה בתור שחקנית, להחזיק קהל במשך שעה שלמה, באולם 
של 300 או 400 איש כששיחקתי ב‘שייכת' )מחזה יחיד מבוסס 
על סיפור החיים של יהודית הרמן בכת של גואל רצון. ע.ק.(. זה 
מסוג הרגעים שהגוף זוכר כל שנייה, אלה הרגעים הכי חזקים 
את כל הפוקוס, ואני כבר מוכנה לצעד הבא." •בקריירה שלי, אבל המסך כרגע ממשיך לרתק אותי ותופס לי 

היה לנו חיבור 
מטריף, כי סיגל 
הייתה כתובה 
עם הרבה פחות 
פנצ'ים וגגים. 
והוא נתן לי באמת 
יד חופשית לגעת 
לה בטקסטים 
ולפלפל אותה, 
ולהוסיף לה קצת 
מהחממי שלי"

מה שאני הכי 
אוהבת בסרט, 
זה שכאילו 
הבדיחה היא גם 
על אחרים וגם 
עליך. אתה צוחק 
על אחרים, כי זה 
כאילו רחוק ממך; 
זה הישראלים 
המהגרים זה 
לא אני - אבל 
 באיזשהו מקום 
זה כולנו!"

 מנאייכ. בקרוב תטוס 
לצלם את העונה השנייה
 צילום: באדיבות 
תאגיד השידור

https://www.wikiwand.com/he/%D7%92%D7%95%D7%90%D7%9C_%D7%A8%D7%A6%D7%95%D7%9F
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הוא מוכר כקלידן מלווה של אמנים ותיקים ואהובים 
כקרולינה ושב"ק ס', ובשנים האחרונות חבר קבוע 
בלולה מארש, ההרכב התל אביבי שכבש את אירופה 
רגע לפני פרוץ הקורונה ב-2020, כולל הופעה סולד 
אאוט בלונדון, רן גיל מתרגש לפני הוצאת אלבום 

ראשון כסולן.
אתה נמצא בנקודה מאוד משמעותית ומרגשת בקריירה – 
הרגע הזה של הפריצה למרכז הבמה. האם תמיד ידעת שתגיע 
לשם או שקיבלת השראה מהעבודה עם אמנים מוכרים, 

ובכלל - איך זה מרגיש?
"זה מרגיש מוזר. אני חושב שתמיד חלמתי על זה, מגיל מאוד 
צעיר, אבל כנראה שפחדתי ודחיתי את זה עם כל מיני תירוצים. 
אני לא רואה את עצמי כזמר גדול וזה לקח לי זמן להעז לשיר 
בפרונט, ולא רק קולות ליווי מעמדת הקלידן. אני חושב שלולה 
מארש קצת עזרו לי עם זה, כי אני שר שם לא מעט קולות על 
במות גדולות אז זה נתן לי קצת ביטחון בשירה, בנוסף להרבה 
אימון ושיעורי פיתוח קול. בכל מקרה, זה מאוד שונה להיות קלידן 

בשכר עבור אמנים מלהיות סינגר סונגרייטר עצמאי".
אתה יכול לפרט במה מתבטא עבורך השוני?

"קודם כל ברמת האחריות, ואז הלחץ והדאגות שבאים איתה. 
צריך פתאום לדאוג להכל: נגנים, הקלטות, טכנאים, חזרות, 

-הופעות, קליפים, הפצה דיגיטלית, הפצה לרדיו, פוסטים ברש
תות, קידום ממומן של הפוסטים האלה...זה לא נגמר. אני היום 
מעריך הרבה יותר את כל האמנים שיצא לי לעבוד איתם אחרי 

שאני מבין מה הם עברו בתחילת דרכם". 
מהקשבה לשני הסינגלים הראשונים שהוצאת, ניכרות יכולות 
המלחין והסונגרייטר הקלאסיות והטבעיות שלך, ובמקביל 

־בהפקה יש משהו יותר חדש ועכשווי. רציתי לשמוע על ההש
פעות המוזיקליות ברקע, דברים שאהבת ואולי חלחלו, וגם 
יותר ספציפית אם הלכת לכיוון יותר מסויים ומדוייק בהפקה, 

ומה מבחינת סאונד מדליק אותך במוזיקה היום?
"היו לי להקות כבר לפני שנים, בתקופת התיכון ואחרי הצבא, 
שאמנם לא שרתי בהן אבל הייתי הכותב והמלחין העיקרי. כבר 
אז אני חושב שניסיתי לשלב שני עולמות עיקריים שאני מאוד 
אוהב ומושפע מהם. אחד זה העולם של סינגר סונגרייטרים 
ישראליים כמו שלום חנוך, אביתר בנאי ואסף אמדורסקי, שאליו 
ספציפית אני גם מאוד מתחבר ברמת ההפקה, והעולם השני זה 
העולם של ה'ניאו סול' – אמנים כמו אריקה באדו, ד'אנג'לו, ג'יל 
סקוט. היום הסגנונות נהיו קצת יותר פלואידים. אני עדייו נמשך 
למוזיקה באנגלית שיש בה הרבה גרוב – שרלוט דיי וילסון, פרנק 
 GARDEN אושן, ג'ייקוב קולייה ועוד הרבה. רועי אביטל, מלהקת
CITY MOVEMENT שהפיק איתי את האלבום, הביא אסתטיקה 
אלקטרונית וקצת אייטיזים לשירים, וזה השתלב די מעניין עם 

האסתטיקה שלי". 
הוצאת שני קליפים מושקעים ומגניבים לשירים – שזה לא 
תמיד מובן מאליו. האם זה היה מתוך עניין לשלב את האלמנט 
הויזואלי, מתוך אולי קריצה לעבר, לקליפים מושקעים מפעם, 
או פשוט מתוך צורך לקדם את המוזיקה בדרכים שמקובלות 

היום, כמו יוטיוב? 
"האמת היא שהבנתי שקשה מאוד היום לקדם שירים בלי 
קליפים, כי כל הרשתות החברתיות הן מאוד מבוססות וידאו. 
אז מהבחינה הזאת זה היה יותר צורך מרצון. אבל אני מאוד 
מרוצה מהקליפים שיצאו בינתיים. אחד מהם היה גם חוויה 
זוגית ארוכה ומשמעותית. רוני זוגתי חיפשה כל הזמן דרכים 
להשתחל לאלבום. היא הציעה לשיר קולות רקע ואני סירבתי. 
בסוף היא הבינה שהדרך הכי יעילה ומועילה היא לעשות קליפ 
לאחד השירים. היא בחרה בשיר "אהובתי", שנכתב עליה, וגררה 
לתוך זה את יונתן הררי, השותף שלה ליצירה בשנים האחרונות, 
וביחד הם יצרו קליפ סטופ מושן מרהיב שעשוי כולו מגזירי נייר 

שנגזרו ביד. אני עזרתי בגזירות והבית שלנו הפך לסדנת יצירה 
למשך חצי שנה".

מה זכור לך מההופעה עם לולה מארש בקמדן אסמבלי בלונדון 
לפני הקורונה, ובכלל מהסיבוב האירופי איתם?

"הופענו בלונדון בפני כמה מאות איש ואני זוכר שהייתה הופעה 
מאוד שמחה. הופענו המון באירופה לפני הקורונה. לאחרונה 
חזרנו קצת אבל נראה שתיכף זה שוב מפסיק. אני מאוד אוהב 
להסתובב עם לולה מארש באירופה, זה קצת כמו טיול שנתי 

עם חברים טובים...".

איפה אתה רואה את עצמך בעוד חמש שנים, יש עוד שירים 
בקנה?

"אני עדיין מנסה לעכל שתכף ייצא לי אלבום ראשון. החודשים 
האחרונים היו מאוד אינטנסיביים: הוצאתי שירים וקליפים, הרמתי 
הופעה, ובמקביל גם לולה מארש חזרו להופיע הרבה בישראל. 
אולי אני צריך קצת חופש ואז אחשוב מה הלאה. אני מאלה 
שצריכים הרבה זמן בשביל לכתוב, אז אני מקווה שיתפנה לי. 
יש כמובן עוד שירים שלא נכנסו לאלבום, אז אולי חלק מהם 

ייכנסו לאלבום הבא, בתקווה שיהיה כזה...".
"תודה". •אינשאללה. נעקוב בציפייה. המון בהצלחה בינתיים. 

יאיר כץ

אחרי שכבש במות בבריטניה ובאירופה עם ההרכב המצליח לולה מארש, מוציא הקלידן 
רן גיל אלבום סולו ראשון, ומספר בראיון בלעדי לעלונדון על הדרך שעבר מצד הבמה 

למרכזה, על השירים החדשים ועל התוכניות לעתיד

רן לולה רן

"הופענו בלונדון בפני כמה מאות איש ואני 
זוכר שהייתה הופעה מאוד שמחה. הופענו המון 

 באירופה לפני הקורונה. לאחרונה חזרנו קצת 
אבל נראה שתיכף זה שוב מפסיק"

עדיין מנסה לעכל 
שתכף ייצא אלבום 
ראשון. רן גיל
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שנה טובה לכל לקוחותינו
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Tel:  
020-8458-6037
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129 Station Road, Hendon, London NW4 4NJ

• דוברי עברית

 

• הנהלת וראיית חשבון

 

• החזרי מס ומע״מ

 

• תלושי משכורת

 

• הקמת חברות

 

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

יום עצמאות שמח!

 • דוברי עברית

 • הנהלת וראיית חשבון

 • החזרי מס ומע״מ

 • תלושי משכורת

 • הקמת חברות

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

שנה טובה ומתוקה!

Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk

•
טלפון: 020-8203-6323

 פקס: 020-8202-4275

נייד: 07956-260-197

•
129 Station Road, Hendon

London NW4 4NJ
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-קאלי נולדה בתל אביב וגדלה ביפו העתיקה. מו
זיקה בשבילה היא חלום ומגיל צעיר שרה, מנגנת 
ומלחינה על פסנתר. היא בלונדון, או יותר נכון על 
הקו – מזה עשור. את ישראל היא אוהבת מאוד, 

-אבל יש משהו בתרבות המוזיקלית האנגלית ובא
סתטיקה שלה שמשך אותה לפה מהרגע שהגיעה לראשונה 

בטיול שלפני צבא. 
"המוזיקה שאני אוהבת וכותבת היא בהשראת סיפורים קלטיים 
ופסקולים של סרטים. שילוב של קייט בוש, טורי איימוס ופלורנס 
וולש", היא מסבירה. "אני רואה את עתידי המוזיקלי כאן, ומאוד 

מתחברת עם האמנות שיוצאת מבריטניה".
נקודת הפתיחה שלה היתה בקונסרבטוריון תל אביב, שם החלה 
ללמוד אופרה בגיל 8. בניו יורק למדה אצל מורה האופרה הידוע 
 ICMP ג׳ים קארסון, והצעד הראשון שלה בלונדון היה בית הספר
בקילבורן. "זאת היתה נקודת פתיחה מעולה, הכרתי מלא אנשים 
ומאוד אהבתי את החיים בעיר, המון הזדמנויות חדשות והיבט לתוך 
תרבות מוזיקה עשירה בטירוף ושונה מאוד מכל מה שהכרתי 
עד אז. אנשים צמאים למוסיקה חדשה כל הזמן", היא מספרת.

היא אוהבת להופיע בפני גילאים שונים. "כולם מבלים יחד 
בפאב, גם תינוקות, זה משהו יוצא דופן בעיניי באנגליה" והיא 
מתחברת לכולם. "הכרתי פה אנשים מוכשרים מאוד, המתופף 
של דיוויד בואי, התחברתי עם הגיטריסט של איימי ויינהאוס, 
רובין בנרג׳י, והופענו יחד". קלי הביאה אותו גם לארץ לסיבוב 
ווינהאוס  הופעות עם הלהקה, לקראת התערוכה על איימי 
בבית התפוצות. "היו קטעים", היא אומרת, "הוא מאוד אהב 
את ישראל, במיוחד את המופע האקוסטי שעשינו שם ואת 

האוכל"... איך לא! 
"גם לקח לי זמן להתרגל למנטליות האנגלית בעולם המוזיקה. 
קודם כל, שבע זה שבע! הגעתי לכמה הופעות בשעה איחור 
ופספסתי את ההופעה לגמרי! אז הבנתי שהם רציניים עם 
הדייקנות שלהם", היא מחייכת. "ובעיקר הפורמט הסטנדרטי 
כאן הוא ארבעה-חמישה אמנים שעושים מוזיקה מקורית בערב 
אחד, וזה קונספט זר לחלוטין בישראל. אבל כאן זה עובד פצצה" 
היא מסכמת, "וחוצמזה, אני חולה על ג׳אז ומוטאון סול, אז אני 

מופיעה המון ברחבי לונדון ואנגליה עם הרכבים שונים".
כיום היא עובדת במקביל על כמה דברים: מלחינה מוסיקה 
לטלוויזיה ולסרטים, וחתמה כאן עם מו״ל על חלק מהחומרים, 

.www.axiomaticmusic.com :ואת זה היא הכי אוהבת לעשות 
שהוציאה: calirivlin.com •יש לה גם אתר, שם תמצאו מוזיקה מקורית ואת האלבום 
העסקים  מועדון  של  השנה  ראש  באירוע  תופיע  לפרטים  *קאלי  הסיטי.  באזור  ב-12.9  שיתקיים  בלונדון  הישראלי 
על רכישת כרטיסים, פנו ליפה רוג'ר מנהלת המועדון במייל: 

hamoadon@ibclondon.com

ענת קורן

קאלי ריבלין, הדיווה 
הישראלית ששרה ג׳אז 

ומוטאון סול במועדונים 
בלונדון, היא אמנית ויוצרת 

וירטואוזית עם רפרטואר 
עשיר וקול מהפנט 

"לקח לי זמן להתרגל למנטליות האנגלית בעולם 
המוזיקה. קודם כל, שבע זה שבע! הגעתי לכמה 

הופעות בשעה איחור ופספסתי את ההופעה לגמרי"

התגלית 
שלנו 

בלונדון

 המון הזדמנויות חדשות. 
קאלי ריבלין בהופעה
Inbal Cohen-Hamo :צילום

Matt Brown :צילום
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מחלקה לארגון וקשר עם הישראלים בתפוצות ה
קמה בשלהי 2020 אחרי הקונגרס הל״ח. ארוע 

-ההשקה היה סדר ט"ו בשבט ישראלי גדול שזכה לח
שיפה של מאות ישראלים מרחבי העולם. את המחלקה 

-מנהלת גוסטי יהושע ברוורמן, חברת הנהלת ההסתד
רות הציונית העולמית, המובילה מזה שנים את תחום 

העבודה עם התפוצות.
ביום הזיכרון לחללי צה"ל נערך אירוע מרגש; "הלב עוד 
שם", שאפשר לראשונה למשפחות שכולות בתפוצות 
לשתף את החברה הישראלית בסיפוריהם ולחלוק 
בכאב המשותף שמאחד את הישראלים באשר הם 
ביום זה. בסבב הלחימה האחרון "שומר החומות", 
קיימה המחלקה משדר מיוחד "עוטף ישראל" שאפשר 
לישראלים בחו"ל להושיט יד, לעלות לשידור ולומר 
לחברה הישראלית, אנחנו אמנם לא בארץ אבל הלב 
שלנו אתכם. גם בראש השנה הקרב מתכננת המחלקה 

משדר מיוחד לישראלים.
"המטרה היא ליצור קו תעבורה ישיר בין ישראלים 
בחו"ל לחברה הישראלית וכל תוכן שיקדם את מסלול 
התעופה הזה יתקבל וימומש", מסבירה גוסטי. "ליצור 

-רשת קהילות של ישראלים בעולם, ולתת מענה למצו
קותיהם. פרופיל הישראלי שחי בחו"ל התהפך בעשור 
האחרון. אנו מדברים על אינדיווידואלים המחזיקים 
בכח פוליטי וכלכלי שיש בו כדי לסייע לישראל - לא 

רק במישור של יחסי החוץ - אלא גם ככח מניב ליצירת 
דיאלוג אחר עם הקהילות היהודיות. אנו חייבים לשנות 
את היחס המנותק, האדיש והמתעלם של הממסד 
כלפי ישראלים בתפוצות. הגיע הזמן להתנהל בצורה 
אחרת, הגיע הזמן לשינוי; ממשלת ישראל החדשה 
צריכה להכיר ולהשקיע בישראלים בתפוצות. מדברים 
על כמיליון ישראלים ברחבי העולם, אולם מעולם לא 
נעשה מחקר לכמת את התופעה ולנתחה, שכן הזרקור 

כל השנים היה על הקהילה היהודית", היא אומרת. 
גוסטי היא Self-Made Woman - אישה שבנתה את 

-עצמה בשתי ידיים, ללא רקע של קשרים או עוגן מש
פחתי. לאחר שירות צבאי כמשקית ת"ש בו נפגשה עם 
"ישראל השניה", היא פנתה ללימודי עבודה סוציאלית 

באוניברסיטה העברית: "הייתי מדריכת נוער מנותק, 
הקמתי בית ספר של רשת ״עמל״ להכשרת מבוגרים 
בשכונת שיקום, והייתי שותפה לפיתוחה של התנועה 
ליהדות מתקדמת בישראל. הרגשתי שאני משנה את 
העולם, אבל גם אני השתניתי בתוך השינויים שחוללתי. 
במהלך עבודתי נחשפתי לעולם היהודי המגוון. בעלי 
יורם, שהוא דור עשירי בירושלים, הצטרף אליי, ולמרות 
שמשפחתו לא אהבה את הרעיון - הפכנו לבסוף לחלק 

מהקהילה הרפורמית.״
במהלך שנות ה-90 החלה גוסטי לעבוד כרכזת קהילות 

-"זמנית" בתנועה ליהדות מתקדמת. הזמני הפך לק
בוע, וב-2010 התמנתה לחברה בהנהלת ההסתדרות 
הציונית, ומתוקף כך גם לחברה בחבר הנאמנים של 
הסוכנות היהודית, תפקיד אותו היא ממלאת היום כיו"רית 

-המחלקה לארגון וקשר עם ישראלים בתפוצות. "תפ
קיד היו"רית הוא תפקיד מרתק אולם יותר מדי פעמים 
מצאתי את עצמי כאישה לבד בחדר מלא גברים", היא 
מספרת."למדתי שאם יש "אחד" האחד הזה יהיה הגבר 
ולא האישה, ויש הרבה נשים שלא מקדמות נשים, ואנו 

-רואים גברים בינוניים ונשים מדהימות. אני זוכרת שע
בדתי, ילדתי שלושה ילדים וגם טיפלתי בהוריי, וזה היה 
מטורף כי לא הסכמתי לוותר על האמהות שלי ולא על 
חשוב. צריך לתת השראה ולעודד את המגמה הזו". •הקריירה, ואני רוצה לחיות במרחב ציבורי בו גם הבית 

ישראלים שמתגוררים בחו"ל 
-היו נוהגים להגיע לארץ בתקו

פה זו ולחגוג עם הוריהם - או 
-לחילופין, ההורים שחיים בי

שראל היו מגיעים ל"תקופת 
-החגים" לבלות את כל התקו

פה עם הילדים והנכדים בחו"ל. 
אולם, בשנתיים האחרונות, מגיפת הקורונה טלטלה את 
המשפחות, ובמקרים רבים אף מנעה את האפשרות 
להגיע לביקורים בארץ ו/או להורים להגיע לחו"ל - מה 
שהפך את ציון החגים למשימה מאתגרת ולעיתים 
מתסכלת, במיוחד עבור ההורים שנאלצים לחגוג את 
חגי תשרי המסורתיים והמרגשים, בגפם. האתגר גדל 
שבעתיים עבור מי שהוריו במהלך השנים התבגרו ונעשו 
פחות ניידים, ונוצרו לעתים קשיי תקשורת בגלל ירידה 
מנטלית, או בגלל חסמים בתפעול יישומים דיגיטליים 

לתקשורת מרחוק.
־איך אפשר למרות הכל לחוות את החג כחוויה מש

פחתית, איך מול כל האתגרים נהפוך את התקופה 
לשמחה ומהנה גם כשמרחק רב מפריד בינינו? 

 Care הטיפול  ניהול  מגישת  נפרד  בלתי  כחלק 
Management שאותה אנו מיישמים במענית קייר, 
אנו מבינים את האתגרים הרגשיים שמייצרת תקופה זו. 

אנחנו מלווים, מייעצים ותומכים במשפחות שבהן ההורים 
חיים בישראל והילדים חיים בחו"ל. במהלך השנים צברנו 
ניסיון רב, וסייענו למאות משפחות, שהיו זקוקות ברגעי 
משבר לסיוע המקצועי שלנו בטיפול בהורים, ובין היתר 
גם לציין את החגים וליצור לעצמן זיכרונות משמעותיים. 
בחרתי, בגליון חגיגי זה, לשתף אתכם בכמה טיפים 
והמלצות, שאספתי במהלך השנים - ובעיקר בשנה 
האחרונה - ממשפחות רבות אותן אנחנו מלווים. אני 
מקווה שכל אחד ימצא כאן לפחות רעיון אחד שיתאים 

לו ולמשפחתו.
תפריט ארוחת חג – גם אם המשפחה תחגוג השנה 
בנפרד, אפשר לתכנן את תפריט ארוחת החג ביחד. 
התפריט יכלול מאכלים מסורתיים של המשפחה, וכך 
שולחן החג של המשפחה בכל מקום בעולם יראה דומה.

סעודה משותפת - הורים מבוגרים שלא יכולים לצאת 
מהבית, ובגלל קורונה עדיף שלא ישבו עם אנשים 
רבים - מומלץ להביא להם את מאכלי החג בצהרי 
היום, לסייע להם לערוך שולחן חג, ולדאוג שלפחות 

בן משפחה אחד יחגוג עמם בערב.
שירה בציבור – אפשר להכין שירון משותף לכל בני 
המשפחה החוגגים ברחבי הגלובוס, ולתאם מועד שבו 
כולם מסבים לשולחן ופותחים זום או שיחת וואצאפ 

לטובת שירה משותפת ומרגשת.

איחולים לחג – תוכלו לארגן הגרלת שמות של בני 
המשפחה. כל אחד מגריל באופן רנדומלי שם של בן 
משפחה לו הוא כותב ברכה לחג. בערב החג שולחים 
אחד לשני את הברכה, או אם רוצים, אפשר לפתוח 
קבוצת ברכות לראש השנה שבה כולם יוכלו ליהנות 

מהקראת הברכות.
מתנה לחג – אחת המתנות שהורים מאוד אוהבים 
לקבל היא אלבום תמונות עם מילים כתובות ותיאורים 
שכותבים הילדים והנכדים מחו"ל. אלבום זה נשאר 
בד"כ בסלון על השולחן, וההורים חוזרים ומעלעלים 

בו כל השנה וגאים להראות אותו למבקרים בביתם.
ההורים לא לבד בחגים – אפשר לדאוג לתורנות רשומה 
ומסודרת בין כל בני המשפחה כך שלאורך כל תקופת 
החגים, כל יום, לפחות בן משפחה אחד יתקשר לשיחה 
נינוחה עם ההורים )תחליף לביקור(. זה שווה המון, 
וחשוב למניעת תחושת הבדידות שיכולה להתגבר 

שיהיה לכולנו חג שמח ושנה טובה! •בתקופה זו.

מי שחווה בימים אלו קושי בליווי ההורים מרחוק. *אשמח לתת עוד רעיונות, ולסייע מקרוב לכל 
 מענית שלזינגר, בעלים ומנכ"ל חברת מענית קייר

admin@maanit-care.co.il

איריס הרפז // קהילה

מענית שלזינגר // קהילה

ישראלים בחו"ל - בין תלישות לאבדן זהות. לצד הקהילות היהודיות, צמחו 
בעשורים האחרונים קבוצות וקהילות ישראליות מבוססות שזקוקות להבניה 

מן השורש של מרכיבי הזהות שלהם. שיחה עם גוסטי יהושע ברוורמן

לא משנה איפה נגור, תקופת החגים היא תקופה שמעוררת רגשות, 
זיכרונות, געגועים והרבה מחשבות על המשפחה שמתגוררת רחוק

הלב עוד שם

לעבור את החגים ביחד

ם
קד

מ
תוכן 

אירוע "הלב עוד שם" שנערך ביום הזיכרון לחללי צה"ל

מלווים, מייעצים ותומכים במשפחות. מענית קייר
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מדברים עברית על הבמה
אמרגנית העל טלי צמח, מצמח הפקות, הפיקה בעזרת מיכל 
אגמון ובשיתוף JNF UK זו השנה השנייה, פסטיבל לימוד מיוחד 
לעברית מדוברת. היא הביאה לבריטניה תיאטרון ישראלי לקהל 
הצעיר. שלוש הצגות שונות, עשרה ימי מסע ברחבי בריטניה, 
49 מופעים בפני 3,000 צופים – אלו המספרים המסכמים את 

הפסטיבל היחיד במינו. איזה כיף שהתרבות חזרה למחוזתינו.

המופע השנתי של קידנזה
חטלי צמ ומיכל אגמון עזרו להפקת הופעות סוף השנה המסו-

רתית של בי"ס קידנזה לבלט של אחותה של טלי, הילה מוסייף. 
הילה נעזרה גם בבנותיה המוכשרות, ג'ודי ומיה. הרקדניות של 
קידנזה הן ילדות מגיל 3.5 ועד 14 והרפרטואר כלל מחזות זמר, 

ריקודים קלסיים ומודרניים עם תלבושות ססגוניות. 

חגיגות העשור
פסטיבל "סרט" חגג עשר שנים בבריטניה. את הפסטיבל הקימו 
וענת קורן, מו"ל עלונדון, שפרשה  אודליה הרוש  פטי הוכמן, 
לאחרונה מהנהלת הפסטיבל. הפסטיבל הקרין השנה 29 סרטים, 
בחמש ערים כולל לונדון ואונליין. אירוע הפתיחה הנוצץ התקיים 
במלון "האם יארד" לתומכים ולאורחים. מישראל הגיעו היוצרים 
של סרט הפתיחה, "מחילה"; רונן סביון וגיא עמיר, הבמאי איתן 
פוקס )"סאבלט"(, ומלונדון הגיעו היוצרת תמי פדרמן )"פרחים 
לירז חממי, כוכבת הסרט "נתראה בש-  שחורים"( והשחקנית,

מחות" )ראו ראיון עם לירז בכתבת האמצע(. 

כבוד מלכים 
בדף הפייסבוק שלו מספר אור אלון, בעלה של השגרירה ציפי 
חוטובלי על רשמיו מהביקור בארמון באקינגהם עם הגשת 
כתבה האמנה למלכה אליזבת. "אחרי שיחה קולחת ונעימה 
באופן מפתיע בין ציפי למלכה - היא שאלה מתי הגענו ללונדון, 
וכשענינו שבאוקטובר, היא ענתה: 'אה, אז כבר התרגלתם לא 
לפגוש אנשים'". ואז הוא שאל אותה – לגמרי מחוץ לפרוטוקול - 
מה העצה האחת לחיים שהיא יכולה לתת לאור נסיונה העשיר. 
"המלכה לא ענתה מיד" הוא כתב. "היא חשבה, התלבטה ואז 
אמרה: 'אם הייתי צריכה לתת עצה אחת בלבד, היא להשקיע 
בקשרים אנושיים. אין דבר חשוב יותר בחיים מקשרים אנושיים, 

ואני חושבת שהשנה האחרונה הבהירה לנו זאת היטב'״. 
בסיום הפגישה סיפר אור למלכה, שביהדות נהוג לברך 
כשפוגשים מלך או מלכה, ולאחר שהסכימה, הוא אמר 
בקול, בשמו ובשם כל מדינת ישראל שאותה הם מייצגים: 
"ברוך...שנתן מכבודו לבשר ודם". הוא מספר, שהמלכה 
חייכה והודתה להם בהתרגשות. "בעיני, העצה המלכותית 
וברכת המלכים היו עיקר האירוע" הוא שיתף. השגרירה 
לבשה שמלה יפה בצבע כחול שהלם את צבע עיניה, 

אותה עיצבה אליאן סטולרו.
 

ביי ביי יצחק יקר, הלו נעם
אירוע פרידה סנסציוני מנציג ההסתדרות הציונית העולמית 
בבריטניה, יצחק זוננשיין, התקיים ב-JW3, עם הופעת הזמרים, 
נועה בודנר, מיכאלה שטרן, עידו סטורר, ראלף בוגארד; זוכי 
Britain got talent - המנטליסטים צמד DNA; והדי.ג'יי הישרא-

לית, הילית קולט. את האירוע היה אמור להנחות כתב חדשות 12 
אלעד שמחיוף, אך זאת נבצר ממנו כי חלה בקורונה. גם השגרירה 

זיוה לוי // קהילה

זיוה'לה

מופע ססגוני. הרקדניות של קידנזה. צילום: זיוה לוי

אורחי הפסטיבל. מימין: רונן סביון, גיא עמיר, איתן פוקס, לירז חממי 
MART Photography ותמי פדרמן. צילום: תמי שפלר קזדן

תלמידי בי"ס Etz עם השחקן איתי צ'מה – שחיין מקצועי שייצג את ישראל באולימפיאדה

לא רק בצבע הדגל. חוטובלי 
בשמלה של מעצבת ישראלית

 צילום: תמי שפלר קזדן
MART Photography
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)checkout( בדף התשלום alondon21 כדי להפעיל את ההטבה יש להכניס את הקוד

משלוחים עד הבית
www.pashoshim.com

 • ספרים • משחקי קופסא • חוברות עבודה 
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)alondon21 קוד(

לא הגיעה לאירוע; היא נכנסה לבידוד אחרי שאחד מאנשי צוותה 
התגלה כמאומת לנגיף. את האירוע הפיקה עמית פרייזר, וברגע 
האחרון בעלה קית' פרייזר גוייס להנחות. הנציג החדש של הצ"ע, 

נעם ריף, הגיע במיוחד לאירוע והציג את עצמו לנוכחים. 

פינה חמה בלב. סאטירה 
בריטית עם יוצרת ישראלית

ויוצרת שגרה בלונדון, מפיקה בימים אלה  קרן שפט, מפיקה 
סאטירה קצרה המבוססת על חוויות אישיות של התסריטאי ג'ונה 
מור כחייל בודד בצה"ל, וכמי שגדל בקהילה היהודית המקומית. 
הסרט הקצר שואף לספק הצצה הומוריסטית למורכבות הקהילה 

-היהודית בבריטניה, בייחוד לאור עליית מקרי האנטישמיות בלו
נדון. "אני מאמינה שחשוב להביא סיפורים יהודיים נוספים לאור 
הזרקורים", היא אומרת למדור זיוה'לה. ההפקה מחפשת עזרה 
במימון דרך קמפיין המונים. למעוניינים, צרו קשר עם קרן במייל: 

shefet.k@gmail.com. שמחנו לעזור!

סאטירה. קרן שפט )למעלה( 
וכרזת הסרט )מימין(

מסיבת סוף שנה ופרידה מיצחק זוננשיין שליח הצ"ע. בתמונה 
עם אשתו איטה )למעלה( והדיג'יי הילית קולט )למטה(

MART Photography צילום: תמי שפלר קזדן

 מי לדעתכם נהנה יותר, הכלבים, הילדים או המבוגרים? 
הצצה לפיקניכלב; עוד מפגש ישראלי משפחתי מבית "שלנו", ישראלים בלונדון.

mailto:shefet.k@gmail.com
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רון לוי-ארייה

 אפשר למצוא היום מנות סביח 
 לונדוניות גם במסעדות של פיין דיינינג. 
הסביח של "גוד אג" בסוהו
צילום: אלן לוי-ארייה
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-הסביח, שהיה במקור ארוחת בוקר שבת אצל יהודי עי
ראק, הפך למעין אוכל רחוב לאומי ישראלי שכרגע אף 
מאפיל על הפלאפל הידוע והאהוב. האגדה העירונית 
של המנה מתחילה בפרבר בורגני מנומנם של רמת 
גן עוד בשנת 1961. עולה חדש מעיראק פותח דוכן 
אוכל קטן בשכונת "רמת יצחק". הצעיר מוכר כריך פשוט שהוא 
מכיר מהבית, המרכיבים בסיסיים, אך יחד עם זאת מהווים שילוב 
מושלם לפיהם של נהגי אוטובוס מספר 63, בדרך למסלול היומי 
שלהם. הלקוחות נהגו לקרוא לבעלים בשמו הפרטי: "סביח". הם 
היו קוראים לו ואומרים: "תכין לי מנה, סביח!" ומכאן נולד שם המנה. 
כדי להנציח את התרומה של העיר לקולינריה הישראלית, החליט 
ראש העיר, כרמל שאמה הכהן, לקרוא לכיכר חדשה בצומת 
הרחובות נגבה ועוזיאל ברמת יצחק, על שם המאכל הזה שהביאו 
איתם עולי עיראק ולזכרו של צבי חלבי ז"ל, שהכינוי שלו היה סביח.
ישנם כמובן מי שמתנגדים נחרצות לגרסה הזו של הסיפור 
וטוענים כי המנה הייתה מוכרת בקרב היהודים-העיראקים בשם 
הזה מימים ימימה. מכיוון שהמילה נשמעת דומה למילה הערבית 
"סבאח", כלומר בוקר, ומכיוון שהמנה הייתה עונג שבת בבוקר, 
זו הסיבה והמקור האמיתי של השם. בישראל כידוע, אפילו אוכל 

רחוב זה נושא טעון פוליטית.

מהו הסביח?
למי שעדיין לא מכיר )אם ישנם עוד אנשים כאלו(, הסביח הוא 

-כריך מלחם פיתה על פי רוב שלתוכה נתחבים באלגנטיות פרו
סות חצילים מטוגנים בשמן עמוק, ביצה חומה קשה, טחינה, 
בצל ופטרוזיליה מגורדים, מעט סלט ערבי קצוץ דק, רוטב חם 
תוצרת בית והמרכיב הסודי: "עמבה". אגב, ואם כבר בשמות 
מאכלים אקזוטיים עסקינן, מקור השם "עמבה" ממילה בערבית 
עירקאית שמקורה בכלל מסנסקריט ומשמעה, בפשטות, מנגו. 
מוצר ייחודי זה עשה את דרכו לעיראק בשל עבודותיהם של 
סוחרי תבלינים מהודו, שהביאו לעיראקים מנגו כבוש שערבבו 
ודיללו אותו במים ושמן, ומיזגו את הרוטב הזה למטבח העיראקי 
המסורתי. העמבה כידוע נושא עמו ניחוח חזק שנשאר איתנו 
ימים אחרי שאכלנו אותו ומקורו בשילוב של חילבה חזקה ותבלין 
עיראקי המכונה"בהרט", שגם הוא מעורבב ברוטב הצהוב צהוב 
הזה. יש מי שנמנעים מלהכניס אותו לסנדוויץ', מכיוון שהריח 
כאמור מתעכב על הסועד לאורך כל היום, ואפשר אפילו להריח 
אותו כשמזיעים. ובכל זאת, לפי האסכולה שלנו, כדאי לקחת 

את הסיכון.
ממש עד סוף שנות ה-90 ותחילת שנות האלפיים - היה הפלאפל 
אוכל הרחוב הישראלי הלאומי ללא עוררין. בדרך כלל ישראל 

-נוטה "לאמץ" מזון שיובא ממדינות ערב ולקרוא לזה שלה. הפ
לאפל משנות ה-50 ואילך היה אוכל הרחוב האולטימטיבי, שהוכן 
על ידי הערבים המקומיים או על ידי יהודים שהגיעו ממצרים, 
תימן וסוריה. הוא היה זול ונגיש ונעשה, לצד החומוס )שעדיין 
ראוי לספרות ומאמרים לזכותו(, למנה הכי מזוהה עם המטבח 

הישראלי, יהיה זה אשר יהיה. 
ואז בא הסביח. הבחור שהפך את הסביח למנה כל כך פופולרית, 
הוא עובד, מהפרבר השכן של רמת גן, גבעתיים. עובד טוען 
שהוא מכין את מנת "הסביח" הטובה ביותר ביקום ואף המציא 
סלנג מבוסס סביח, ודרך תיאטרלית מאד להכנת המנה בה הוא 
פונה ללקוח בצורה של כרוז נלהב במשחק כדורגל, ושואל את 
הלקוח לגבי כמות התוספות הרצויה בניב שנובע גם הוא ממגרשי 

הכדורגל. במידה רבה, עובד הוא האיש שיצר את השיגעון. 
לאחר שהישראלים עברו את "חווית עובד", ובמהרה באו אחרים 
והחלו לפתוח חנויות סביח שכבר זכו למעמד אגדי, כמו הסביח 

-בפרישמן או הסביח בטשרניחובסקי, שניים מדוכני הסביח המ
פורסמים ביותר בתל אביב, הגיע הטירוף הלאומי. היום כמעט כל 
דוכן פלאפל המכבד עצמו מציע גם את הסביח ולא מעט רשתות 
בתי קפה ומסעדות של אוכל גורמה מציעים את המנה הזו 
שטיפסה כמו סינדרלה מאשפתות אל פסגת העולם הקולינרי.

אמנם הסנדק של הסביח, האיש שעל שמו המנה אולי קרויה, 
המשיך למכור את האוכל שלו שעבר לפינת הרחובות נגבה 
והרא"ה ברמת גן, עם סריקה גדולה של תעודת הזהות שלו 
תלויה על הקיר כדי להוכיח לספקנים ששמו הפרטי הוא באמת 
"סביח". למרבה הצער, הגאון הקולינרי הזה הלך לעולמו לפני 
כמה שנים, ובניו ממשיכים במסורת אביהם ומגישים את המנה 
בגאווה רבה. אבל כאן לא תם ונשלם הסיפור של הסביח כי 

השגעת הזו עשתה את דרכה גם ללונדון.

הסביח הטוב ביותר בלונדון
עד לפני כמה שנים קשה היה למצוא סביח טוב בלונדון. היום, 
מאז שהטרנד הקולינרי הזה חצה את אגן הים התיכון והגיע 
אל הבירה הבריטית, ישנם כמה וכמה מקומות המציעים מנות 
סביח מעולות שנותנות קונטרה רצינית אפילו למקור הישראלי.

מצד אחד אפשר למצוא היום מנות סביח לונדוניות גם במזללות 
כשרות, כמו "פיתה" בגולדרס גרין אבל גם במסעדות של פיין 
).Honey and co(, או ה"גוד אג"  דיינינג, כמו "האני אנד קו" 
בסוהו או בסטוק ניואינגטון אבל, לדעתנו, מנת הסביח הטובה 
ביותר בעיר היא ללא ספק זו של השף עודד אורן ממסעדת 
"אורן" )Oren( במזרח העיר. ומה עושה את הסביח של אורן לכזה 
מיוחד? אולי העובדה שהפיתות שלו אפויות במקום ויש להן את 
האווריריות הנכונה, אולי זו העמבה תוצרת בית, ומגוון הירוקים 
שהוא מכניס שם למנה. כך או כך, מי שלא הצליח להגיע לישראל 
באחרונה עם כל הטררם הזה של תקופת הקורונה, וחשקה נפשו 
במנת סביח טובה שמזכירה את הבית, כדאי לשים פעמיו אל 
כל הדרך לארוחת שבת בבוקר של יהודי עירק.•דלסטון ולהנות שם מחוויה קולינרית שמחזירה את הסועדים 

אחרי שנעשה למאכל לאומי בישראל, כזה שאף מאפיל על הפלאפל והחומוס, חצה הסביח 
 ימים ויבשות ונעשה למנה שאנשים מוכנים לעמוד בתור בשבילה גם בבירה הבריטית. 

רון לוי-ארייה לוקח אותנו למסע קולינרי מרתק. מורה נבוכים לסביח הלונדוני

סביח זה הפלאפל החדש

"ישנם הטוענים כי המנה הייתה מוכרת בקרב 
היהודים-העיראקים בשם זה מימים ימימה. מכיוון 

שהמילה נשמעת דומה למילה הערבית 'סבאח', כלומר 
בוקר, ומכיוון שהמנה הייתה עונג שבת בבוקר"

סביח מקורי. זול ונגיש 
ולצד החומוס המנה 
הכי מזוהה עם המטבח 
הישראלי
צילום: אלן לוי-ארייה
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-עולם היין משתנה משנה לשנה אבל בראיה היסטו
רית זה די ברור שתחום היין נשלט על ידי גברים. יין 
היה ועדיין תוצאה של עבודה חקלאית קשה בכרם, 
עיבוד פיזי לא פחות קשה ביקב ובאופן טבעי בוצע 
ונוהל על ידי גברים. גם שיווק יין היה באופן מסורתי 
עניין גברי הכולל יכולות ניהול משא ומתן ואמצעים לוגיסיטים 
ושיווקיים להפצתו. לקוחות הקצה, אלה שצרכו יין על בסיס קבוע, 
שהשקיעו כסף וזמן, גם הם היו גברים. יין היה חלק מגינוני הטקס, 
ממעמד סוציואקונומי אליו שאפו גברים להשתייך. כמובן לא כל 

הגברים, רק אלו שראו עצמם חלק ממועדון גברי לבן ושבע. 
נושאת הבשורה ומרימת הדגל היא לא אחרת מגברת ג'נסיס 
רובינסון, המלכה האם של עולם היין. כבר באמצע שנות ה-70 
יין. היא  פרצה רובינסון בקריירה מפוארת ככתבת ומבקרת 
עברה בהצטיינות את מבחני המאסטר אוף ווין )תואר היין הגבוה 
בעולם( הקשים תוך כדי הריון )!( וזכתה בתואר מאסטר אוף ויין 

)הראשונה שהגיעה מחוץ לתעשייה(. 

היא כתבה עבור המגזינים הכי חשובים, הוציאה עשרות ספרים, 
-כבשה את מסכי הטלויזיה עם שלל תוכניות יין ולייף סטייל והבי

קורות שלה כל כך משפיעות עד שהן יכולות לעלות או להוריד 
אזורי יין שלמים. רובינסון פרצה בגדול את תקרת הזכוכית ונכנסה 
לקליקה מאוד קטנה ומצומצמת של מומחי יין בינלאומיים שעל 
פי הם ישק דבר. היום היא עדיין כותבת, מבקרת ומדברת על 

יין פעיל ומוצלח הק -היין בשיא ההתלהבות ומתחזקת אתר 
רוי על שמה. ג'נסיס רובינסון פתחה את הדלת ואחריה הגיעו 
נשים רבות ומשפיעות במגוון תחומים בעולם היין. מדי פעם 
היא מקיימת בלונדון ארועי יין הכי מעניינים שיש וכדאי לעקוב 
אחריה ואם במקרה תפגשו אותה בהייד פארק תנו לה חיבוק 

ממני )אפשר גם קידה(.
אצלנו בארץ ענף היין קטן, מהיר ועצבני. מצד אחד תהליכים 
המתרחשים בעולם מגיעים אלינו תמיד באיחור של כמה שנים 
אבל כשהם כבר כאן הכל קורה בקצב מסחרר. כבר עכשיו וללא 

ספק בשנים הבאות נראה יותר ויותר נשות יין, יבואניות, יינניות, 
בעלות יקבים, חנויות ומנכ"ליות ואני שמחה להכיר לכם כמה 

מהן שכבר עושות את זה ובגדול.

ג'יאקונדה – ספריית יין

ענת סלע ורפאלה רונן, זוג מהפכניות עם חזון ברור והמון תשוקה 
ליין איכותי, מובילות בעקביות את קהל שותי היין בישראל כבר 
15 שנה. בדרכים צדדיות ומרתקות של עולם היין, מאז פתחו את 

המותג “ג'יאקונדה" ושינו את פני יבוא היין לארץ. 
השתיים בוחרות בקפידה את היצרנים שהכי מעניינים אותן, את 
הבקבוקים הספציפים שגורמים להן לעוף ואת כל הטוב והיופי 
הזה הן מביאות לחנות / בר יין קטנה ומטריפה ברחוב פרישמן 
בתל אביב, אותה בנו באהבה בשנת 2014, שם מתאספים סביבן 
חובבי אדם ויין שרובם הפכו לחברים. כאלה הן ענת ורפאלה, 
כשהן מוזגות את היין שלהן לכוס יש תחושה כאילו העבירו משהו 

מעצמן, טוטאליות כזאת שמאפיינת את כל מה שהן עושות. 
-ענת ורפאלה לא רק מוכרות יין, הן יוצרות חווית שתייה אינטל

קטואלית ומתווכות אותה דרך הא.נשים שעומדים.ות מאחוריו, 
הסיפורים והמקומות מהם מגיעים היינות. 

עבורי ענת ורפאלה הן מורות דרך. שתי נשים שיחד כובשות את 
העולם ללא מעצורים. הבלתי אפשרי נעשה אפשרי עבורן והן 

לא מפחדות מאף אחד ומשום דבר. 
בפעם הבאה שאתם בתל אביב אל תפספסו את “ג'יאקונדה – 
ספריית יין" ברחוב פרישמן 73, תל-אביב. מבטיחה שתתאהבו 

ביין ובהן.

יקב אחת
מכירים אחת? אחת כזאת מרעננת, שובת לב, חכמה ומוכשרת. 
האחת הזאת היא ניצן סברסקי, מושבניקית מבלפוריה שבעמק 
יזרעאל בעלת יקב “אחת". ניצן היא מופע מרהיב של אישה אחת, 
היא גם עובדת בכרם, גם הייננית, גם המשווקת, גם המוכרת וגם 
השליחה שמביאה את היין לבית הלקוח. יש לה יכולת מרשימה 
יין  ויצור  לג'נגל בין גידול ארבעה ילדים ומשפחה, ניהול עסק 

אורית גרינבוים-לירון

מגזיני היין אוהבים לסקר את כל מה שחדש ומעניין בתחום: אזורי יין חדשים, דור צעיר של ייננים, 
שיטות עבודה חדשות בכרם ועוד אבל התהליך הכי משמעותי הוא שינוי עמוק בדמויות המפתח 

בתחום המביאות איתן בשורה אמיתית. מהתעשייה הכי לבנה וגברית, עולם היין הופך מגוון יותר 
ובעיקר נשי יותר. וזה רק הולך ומשתפר. לחיים

הנשים של עולם היין

המלכה האם של עולם היין. ג'נסיס רובינסון
https://www.jancisrobinson.com

 http://www.giaconda.co.il .זוג מהפכניות. ענת סלע ורפאלה רונן

https://www.jancisrobinson.com/
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איכותי ללא פשרות. ניצן אינה הייננית היחידה בארץ אך היא 
הראשונה שמעבירה את הרוח הנשית במסר חד וברור, מבחירת 
השם “אחת", דרך עיצוב תווית יין מקסימה ועד היין שעומד בפני 
עצמו כיין איכותי עם טביעת אצבע מקצועית שלה. את היקב 
השיקה בשנת 2014 אחרי לימודי יין ותורת הגפן במילאנו ומדריד 
וניסיון מקצועי שצברה בעבודה ביקבים בדרום אפריקה ובארץ. 
מאז היא מוציאה כל שנה שני יינות לבנים, הראשון מזן השנין 
בלאן והשני הוא בלנד )ממסך( של הזנים רוסאן וויונייה והחל 

משנת 2020 מייצרת רוזה מקסים מזן גרנאש.
כנסו לאתר שלה ותוכלו לקבל קצת מהקסם הזה ואם מישהו שואל 
“מה להביא לכם מהארץ" ממליצה לבקש בקבוק של יקב “אחת".

השיזרה 
רטל טאובר-גוטסדינ היא מילניאלית אמי-
תית, פרפקציוניסטית שיודעת להזיז הרים, 
אישה שמתחילה הכי מהר שלה ולאט לאט 
מגבירה. עבור טל פמיניזם אינה מילה גסה 
והיא מעידה על עצמה ככזאת ללא התנצלויות 
והסברים מיותרים. היא תמיד תשאף להיות 
במוקדי השפעה כי היא יודעת עמוק בפנים, 
באופן הכי ברור, שיש בידה לשנות את העולם. 

כאלה נשים אני אוהבת ומעריצה. 
כשנפתח הסניף הראשון בישראל של בית 
 Wine( WSET יין  הספר הלונדוני ללימודי 
and Spirit Education Trust( טל הייתה 
בחזית העשייה של המוסד והביאה את בשורת 
לימודי היין למרכז הבמה, בשורה שהביאה 
לשינוי משמעותי ברמת השיח והמקצועיות 
של כל אנשי ענף היין בארץ. לאחר חופשת 
לידה, בין סגר לסגר, טל חישבה מסלול מחדש 
והחליטה לפתוח קבוצת פייסבוק המיועדת 
לנשים מקצועיות בתחום היין, קבוצה סגורה 
ומצומצמת. השיזרה. הרעיון היה ליצור מרחב 
שיח מקצועי, בטוח ותומך בו כל אחת מחברות 
הקבוצה תזכה להציג את עצמה, קבוצה שבה 
נשות יין יוכלו לשתף ידע ויזכו לעזרה הדדית. 

השמועה על קבוצה “סודית" נשית בה חברות מיטב נשות היין 
בישראל התפשטה כמו שריפה בהרי ירושלים ביום קיץ חם 
ויבש, ותוך חודשיים בלבד השיקה טל בארוע מושקע ונוצץ את 
הבשורה הבאה – נשות השיזרה, נשות היין של ישראל חברו יחד 

על מנת להפוך לקול משמעותי ומוביל בענף היין. 
בקרו בעמוד הפייסבוק של השיזרה ותוכלו לקחת חלק בקסם 

הולך ומתהווה.
כאישה שכותבת, מדברת ושותה יין אני מרגישה שבזכות הנשים 
וטוב יותר. שנה טובה. •הללו ועוד רבות וטובות, עולם היין שלנו יהיה מגוון, איכותי, מקצועי 

053-2803544*אורית גרינבוים-לירון, אשת יין, כותבת, מדבר ושותה יין
Winecommunity.il@gmail.com

מרעננת ושובת לב. ניצן סברסקי
https://www.ahatwinery.com

פרפקציוניסטית אמיתית. 
טל טאובר-גוטסדינר
צלמת: אביב שקורי

https://www.ahatwinery.com/
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Alanis Morissette
The O2 

Peninsula Square, SE10 0DX
www.theo2.co.uk

למתגעגעים לניינטיז: רוב ההופעות ב״או-2 ארנה״ בגריניץ׳ הן 
בעיקר כאלה שנדחו מהשנה הקודמת, כמו סדרת המופעים של 
אלטון ג'ון, שלא נותרו לה הרבה כרטיסים. אבל לחלקן נוספו עוד 
ערבים, כמו הערב המיוחד עם אלאניס מוריסט, שמציינת 25 שנה 
 Jagged Little ,מאז ששחררה לעולם את אלבומה האלמותי
 You Oughta Know, Hand in My Pocket עם הלהיטים ,Pill
ו-Ironic )תודו שאתם כבר שומעים את מילות השירים בראש(. 
היא תבצע את האלבום בשלמותו ועוד כמה שירים מהאלבום 

האחרון שלה, שאותו הוציאה ב-2020.
23-24/12. ג׳-ד׳, 19:00 )פתיחת דלתות(. £45-£178.

Alice: Curiouser and Curiouser
Victoria and Albert Museum

Cromwell Road, SW7 2RL
www.vam.ac.uk

למי שרוצה להרחיב את הדמיון: תערוכה אימרסיבית במוזיאון 
ויקטוריה ואלברט, שתכניס אתכם לעולם הפנטזיות של אליס 
בארץ הפלאות עם מאות פריטים, כמו רשמים מפגישות עם 
אלדוס האקסלי )שכתב מאמרים משפיעים על הקשר בין סמים 
פסיכדליים ותודעה( לקראת עבודה על הסרט של דיסני ב-1951, 
והתלבושת של ג'וני דפ בגרסה של טים ברטון מ-2010. בנוסף, 
יהיה שלל של עבודות אמנות, מוזיקה, אופנה ועוד בהשראת 

הסרטים, וגם התנסות במציאות מדומה. 
עד 31/12. ד׳-א׳, 10:00 - 17:45. £20 לתערוכה )חינם מתחת 

לגיל 12(. הכניסה חופשית למוזיאון.

Back to the Future: The Musical
Adelphi Theatre

409-412 Strand, WC2R 0NS
www.backtothefuturemusical.com

לילדי שנות השמונים: דוק בראון ומרטי מק׳פליי נוחתים עם 
הדלוריאן שלהם בתיאטרון אדלפי בווסט אנד בלונדון, כל הדרך 
מהיל ואלי בשנת 1985, בעיבוד מיוזיקלי המחייה מחדש את סרט 
הקאלט ״בחזרה לעתיד״. את העיבוד יצרו בעצמם יוצרי סדרת 
הקולנוע המקורית, בוב גייל ורוברט זמקיס, ואת המוזיקה חיברו 
זוכי הגראמי אלן סילבסטרי, שהלחין את הפסקולים המקוריים, 
וגלן באלארד שידוע בתור המפיק והיוצר-שותף של האלבום הכי 
פופולרי של אלאניס מוריסט )ראו באייטם הראשון(. כמובן שגם 

הנאמברס ״ג'וני בי גוד״ ו״דה פאוור אוף לאב״ יהיו שם. 
 .15:00 14:30. א׳,  19:30. ד׳, ש׳,  13/2/2022. ב׳, ד׳-ש׳,  עד 

.£224.50-£19.55

Best of Enemies
Young Vic

66 The Cut
Waterloo, SE1 8LZ
www.youngvic.org

לאוהבי עימותים פוליטיים: הצגה חדשה ב״יאנג ויק״ שתזרוק 
אתכם ל-1968 - שנת המחאה ששיסעה את ארצות הברית, 
ושבה שני מתמודדים לנשיאות — וויליאם באקלי השמרני וגור 
וידל הליברלי — התעמתו באופן מילולי אחד נגד שני, מדי ערב 
בפורמט חדש של טלוויזיה, שהשפיע רבות על עולם הפוליטיקה 
והחדשות עד היום. המחזה נכתב בהשראת סרט תיעודי בעל 

אותו השם, שיצא ב-2015.
2/12/2021 - 22/1/2022. ב׳-ש׳, 19:30. ד׳, ש׳, 14:30. £10-£45.

Christmas at Kew
Kew Gardens

Kew
Richmond, TW9 3AE

www.kew.org
אף פעם לא מוקדם מדי  לחורפיים שבינינו. 
לתכנן פעילויות מגניבות לתקופה הקרה של חג 
המולד, בטח שלא לאחת מאטרקציות האורות 
המרהיבות של גני קיו. זה מסלול חורפי מיוחד 
תחת הכוכבים בכיפת השמיים ובין הגנים עם 
מנהרות מנצנצות, השתקפויות מרקדות על 

-המים, עצים מקושטים בצבעים, להבות מהבה
-בות בגן האש, וגם דוכנים שיציעו מאכלים ומ

שקאות עונתיים. הפעם את הכרטיסים אפשר 
לרכוש לכניסה משלושה שערים נפרדים, ורק 

אחד מהם מאפשר חנייה לרכבים. 
 17/11/2021 - 9/1/2022. ד׳-א׳, 

.22:00 - 16:20 
 £14 - £16.50 לילד, 

 £21.50 - £26.50 למבוגר 
)טווח המחירים לפי שעות העומס(.

אודי גלזר

 מחפשים מה לעשות בלונדון? בחרנו לכם עשרה דברים 
שכדאי לעשות בחודשים הקרובים כדי לסגור את השנה עם חיוך

המדריך

מחיים מחדש את דוק ומרטי. בחזרה לעתיד. 
Sean Ebsworth Barnes :צילום

תבצע את כל האלבום האלמותי, 
 Jagged Little Pill, בשלמותו. 

אלאניס מוריסט

 אחת מאטרקציות האורות המרהיבות. 
כריסמס בגני קיו. 
Jeff Eden © RBG Kew :צילום
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www.giellygreen.co.uk

Award-winning hair and beauty salon, Gielly Green has a  

new salon that offers understated sophistication in the City,  

at Four Seasons Hotel, Ten Trinity Square.

An experienced team of stylists, colourists and expert barbers 

work together delivering an outstanding experience and 

creating effortless and wearable hair with artistic and creative 

flair that never goes out of style. 

Book now on 020 7702 2580 or visit www.giellygreen.co.uk 

REDISCOVER THE LUXURY SALON EXPERIENCE

*WHEN YOU MENTION ALONDON

The home of award-winning hair and beauty artists, Gielly Green has reopened it’s salons. 

Offering understated sophistication in the City, at Four Seasons Hotel, Ten Trinity Square and, 

at our Flagship Salon in George Street, Marylebone. We look forward to welcoming you again.

www.giellygreen.co.uk 
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 EFG London Jazz Festival
מועדונים שונים ברחבי לונדון

https://efglondonjazzfestival.org.uk
לנהנים מג'אז ובכלל ממוזיקת עולם: פסטיבל הג'אז השנתי 
מספק עשרה ימים של מגוון אפשרויות להופעות חיות איכותיות 
עם אמני ג'אז בריטיים מקומיים ובינלאומיים. מבין ההיילייטרים: 
הגיטריסט ג'ון סקופילד בדואט מעניין עם הבסיסט דייב הולנד, 

-המלחינה-גיטריסטית קקי קינג, ערב של טנגו עם הנכד של אס
טור פיאצולה, ונגן הטבלה זקיר חוסיין. כמו תמיד, אפשר למצוא 
יופיעו: הבסיסט אבישי כהן;  ייצוג מכובד של ישראלים ובהם 
הפסנתרן והמלחין שי מאסטרו, שהוציא לאחרונה את אלבומו 

-השישי; המתופף אסף סירקיס שיצטרף להרכב בהובלת הסקסו
פוניסט טים גרלנד במופע מחווה לצ'יק קוריאה שנפטר השנה.

12-21/11. זמנים ומחירים משתנים.

Frozen: The West End Musical
Theatre Royal Drury Lane

Catherine St
Covent Garden, WC2B 5JF

https://frozenthemusical.co.uk
הסרט פרוזן מגיע לבמת הווסט  למשפחה ולמעריצי דיסני: 
אנד בתיאטרון רויאל דרורי ליין וייתן לילדים )וגם לכם( הזדמנות 
לשיר Let it Go עם אלזה ועוד שירים חדשים שנכתבו במיוחד 
לגרסה התיאטרלית הזו מאת אותם יוצרים, לצחוק עם בובת 
השלג אולף, וליהנות מהקסמים בממלכת ארנדל באמצעות 

-אפקטים מיוחדים. כדאי לדעת שחלק מהדמויות מפרוזן יצט
רפו לעוד דמויות אהובות של דיסני במופע על הקרח שיתקיים 
 Disney on Ice presents( בחודש דצמבר ב״או-2 ארנה״

.)Find Your Hero
עד 26/6/2022. ד׳-ש׳, 19:00. ה׳, ש׳, 14:00. א׳, 13:00, 17:30. 

 .£130 - £20

:Gerhard Richter 
Drawings, 1999 – 2021

HENI Project Space, Hayward Gallery
Southbank Centre

Belvedere Road, SE1 8XX
www.southbankcentre.co.uk

תערוכה חינמית במתחם החדש  לחובבי אמנות מופשטת: 
HENI Project Space, בסאות׳בנק  יחסית בגלריית הייוורד, 
תציג מעל 60 ציורים של הצייר הנחשב גרהרד ריכטר )בן 89!( 

-מהשנים האחרונות, כולל סדרות עבודות ניסיוניות נדירות מת
קופת הקורונה, שבהן ריכטר השתמש בשלוליות של צבעי דיו 

שמתמזגות באופן מרתק על גבי הנייר. 
9/9 - 12/12. ד׳-ש׳, 11:00 - 19:00. חינם.

Life of Pi
Wyndham's Theatre

Charing Cross Road, WC2H 0DA 
www.lifeofpionstage.com

לצעירים ולצעירים בנפשם: אדפטציה לבמה של הרומן המרגש 
שכתב יאן מרטל, ״חיי פַיּי״, עם תיאטרון בובות ואפקטים ויזואליים 
מרשימים. הסיפור הוא על ספינת פליטים מהודו שטובעת והניצול 
היחיד הוא הנער פיי וארבע חיות נוספות - צבוע, טיגריס בנגלי, 
אורנגאוטן וזברה שבורת רגל. בדרכם לחוף מבטחים, הם צריכים 
למצוא דרכים להתקיים, להתמודד עם איתני הטבע בים, וגם 

להסתדר בין עצמם. מתאים לבני שמונה ומעלה.
 15/11/2021 - 27/2/2022. ב׳, ד׳-ש׳, 19:30. ה׳, ש׳, 14:30.

 א׳, 15:00.
.£117.50 - £32.50

Message In A Bottle
The Peacock

Portugal Street
Holborn, WC2A 2HT

www.sadlerswells.com
לאוהדי ריקוד וסטינג: מופע מחול-תיאטרלי המבוסס על מיטב 
 ,Walking on the Moon, Roxanne(  השירים של סטינג 
Every Breath You Take ועוד(. שיצרה הכוריאוגרפית המוערכת 
קייט פרינס. חוץ מהריקודים האנרגטיים והאתלטיים, יש גם 
עלילת מסגרת המספרת על שלושה אחים הגדלים בכפר השליו, 
בבקו, עד שמתקפה משנה את חייהם והם נאלצים לצאת למסע 
הישרדות. באתר של סדלרס וולס תמצאו עוד הפקות מוצלחות 

ומומלצות, כמו ״פינוקיו״ )Pinocchio( של יסמין ורדימון.
 29/9 - 17/10. ג׳-ו׳, 19:30. ש׳, 14:30, 19:30. 

£25 - £65. • א׳, זמנים משתנים. 

יכולים להשתנות, לכן מומלץ להתעדכן באתרים הרלוונטיים.*המידע מעודכן לזמן פרסום המדריך. מטבע הדברים המועדים 

המדריך

שימוש מרתק בצבעי דיו. 
 “22 ביולי 2020" 
של גרהרד ריכטר. 
 Gerhard Richter © :צילום
2021, באדיבות האמן

תיאטרון בובות ואפקטים 
ויזואליים מרשימים. חיי פַּיי.
Helen Maybanks :צילום 
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 jw3.org.uk |     JW3London
 Box Office 020 7433 8988 

341-351 Finchley Road, London NW3 6ET

 אנחנו מחכים לחזרתכם לשערי
 ה-JW3 בזרועות פתוחות,

 לחגוג את השנה החדשה
ביחד איתכם.

 
 מאחלים לכם ולמשפחותיכם

שנה טובה ומתוקה.
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